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Shah Alam: Aura Piala Caba-
ran Asia 2020 yang dianjurkan
Persatuan Bolasepak Selangor
(FAS) buat julung kalinya tahun
inimembuatkanbarisanpemain
The Red Giants teruja dan ber-
semangat untuk menampilkan
persembahan terpuji.
Pemain tengahnya, Brendan

Ganmenyifatkan peluang berak-
si dalam kejohanan empat pen-
juru itu bukan setakat menjadi
medan mempromosikan keheba-
tan setiap pemain tetapi mampu
menjadi ujian terbaik sebelum ti-
rai saingan Liga Malaysia (Liga
M) dibuka.
“Saya akan lakukan yang

terbaik setiap kali beraksi di
padang supaya peminat bola se-
ronok dan teruja menyaksikan
perlawanan itu.
“Sudah tentu kami mahu me-

nang setiap aksi tetapi ia bukan
mudah kerana setiap pasukan
ada kekuatan tersendiri,” ka-
tanya pada Majlis Sambutan
Ulang Tahun Ketiga Shah Alam
Hari Tanpa Kenderaan anjuran
Majlis Bandaraya Shah Alam

(MBSA) semalam.
Selain Selangor, penganjuran

Piala Cabaran Asia 2020 kali ini
menampilkan penyertaan tiga
kelab ASEAN lain iaitu Hanoi
FC (Vietnam), Persib Bandung
(Indonesia) dan Bangkok United
(Thailand).
Sementara itu, pertahanan

kanan, Syahmi Safari mahu pe-
luang menguji tiga pasukan luar
negara itu harus dimanfaatkan
sepenuhnya bagi memantapkan
lagi kualiti permainan sebelum
cabaran sebenar bermula, hu-
jung bulan depan.
“Pasukan yang hadir juga bu-

kan calang-calang dan ini satu
pengalaman baharu untuk ber-
saing dengan pasukan antara-
bangsa. Ini satu persediaan yang
baik untuk pembukaan musim
ini,” katanya.
Dalam perkembangan sama,

Setiausaha Agung FAS, Dr Jo-
han Kamal Hamidon mengesah-
kan pemain Selangor sudah ber-
sedia menghadapi cabaran tiga
lawan berkenaan.
“Ini adalah pertama kali da-

lam sejarah diMalaysia di mana
satu pasukan menganjurkan
kejohanan pramusim dan kita
anggap ini satu pencapaian yang
baik.
“Tiga pasukan gergasi akan

hadir, jadi ini satu juga peluang
kepada warga Shah Alam me-
nikmati danmelihat kualiti bola
sepak di peringkat Asia. Kita
mahu menjadi sebahagian dari-
pada perlawanan ini,” katanya.

Piala Cabaran Asia buat Brendan, Syahmi teruja

Peminat bergambar bersama Brandan Gan (tengah) pada sesi bertemu
peminat di Shah Alam. (Foto Faiz Anuar / BH)
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Sambutan 20 tahun
Shah Alam
sepanjang tahun
Shah Alam: Raja Muda
Selangor, Tengku Amir Shah
dijangka merasmikan
Pelancaran Logo dan Slogan
sempena Ulang Tahun
Sambutan ke-20 tahun Majlis
Bandaraya Shah Alam (MBSA)
pada 18 Januari ini di Stadium
Shah Alam.
Datuk Bandar Shah Alam,

Datuk Haris Kasim berkata,
pelancaran itu diadakan
bersempena kejohanan bola
sepak Piala Cabaran Asia
(Asian Challenge Cup)
pada 18 dan 19 Januari ini.
“Sambutan sebenar pada

Oktober depan, bandar raya
Shah Alam genap 20 tahun,
tetapi insya-Allah sambutan
kami akan adakan sepanjang
tahun bermula awal tahun ini
dengan pelbagai program
menarik termasuk Asian
Challenge Cup.
“Dari masa ke semasa,

kami akan menambah baik
program dengan kolaborasi
pelbagai pihak dalam usaha
menarik lebih ramai
pengunjung menyertai Hari
Tanpa Kenderaan ini sempena
20 tahun bandar raya Shah
Alam,” katanya pada sidang
media Sambutan Ulang Tahun
Ke-tiga Shah Alam Hari Tanpa
Kenderaan anjuran MBSA
bertemakan Pupuk Amalan
Gaya Hidup Sihat di sini,
semalam.
Turut hadir, Setiausaha

Agung FAS, Dr Johan Kamal
Hamidon dan tiga pemain
bola Selangor, Brendan
Gan, Muhammad Syahmi
Safari serta Rodney Celvin
Akwensivi.
Sementara itu, Haris

berkata, pelbagai aktiviti
menarik dianjurkan hari ini
antaranya acara Larian Ulang
Tahun ke tiga Shah Alam Hari
Tanpa Kenderaan, acara
berbasikal dan senamrobik.
“Keistimewaan program

kali ini adalah pengunjung
berpeluang untuk menyertai
sesi temu mesra bersama
pemain bola sepak Selangor
iaitu Brendan Gan,
Muhammad Syahmi Safari
dan Rodney Celvin
Akwensivi,” katanya.
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Bas percuma buat warga Sepang

SEPANG - Majlis Perbanda-
ran Sepang (MPSepang) me-
nyediakan perkhidmatan bas 
percuma, ‘Bas Coaster Smart 
Selangor’ yang mula berope-
rasi sejak 1 Januari lalu. 

Yang Dipertuanya, Mohd 
Fauzi Mohd Yatim berkata, ia 
melibatkan penyediaan empat 
bas di dua laluan SPG3 (Ta-
man Seroja-Terminal 
Cyberjaya) dan SPG4 (Taman 
Seroja-IOI City Mall). 

M e n u r u t n y a , 
pengangkutan awam 
berkonsepkan bas mini itu  
sesuai digunakan di kawasan 
perumahan dan jalan sempit. 

“Ia mampu memuatkan 20 
hingga 30 penumpang  dalam 
satu masa selain mempunyai 
kemudahan WiFi dan rakaman 
kamera litar tertutup 
(CCTV),” katanya. 

Ujarnya, perkhidmatan itu 
menawarkan pengguna  
jar ingan kemudahan 
pengangkutan awam. 

“Kemudahan ini juga 
membolehkan penumpang 
dihantar terus ke lobi Hospital 
Serdang dan Terminal IOI 
City Mall tanpa perlu berjalan 
kaki sejauh 200 meter ke per-
hentian bas terletak di jalan 
utama.

“Kami berharap kemuda-
han ini memberi manfaat 
sepenuhnya kepada rakyat 
Selangor khususnya di 
Sepang,” katanya. 

Pelancarannya dijangka 
diadakan Selasa ini di IOI City 
Mall Putrajaya dengan 
dirasmikan Exco Kerajaan 
Tempatan, Pengangkutan 
Awam dan Pembangunan 
Kampung Baru, Ng Sze Han.
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PAAB bantu sekolah terkesan akibat 
pembinaan loji LRA Langat 2

PRIHATIN dengan kesan langsung 
yang dihadapi pelajar dan guru 
sekolah dengan pembinaan Projek Loji 
Rawatan Air (LRA) Langat 2, 
Pengurusan Aset Air Berhad (PAAB) 
mengambil inisiatif melancarkan PAAB 
Schools Sustainability Programme 
2019-2020. 

Ketua Pegawai Eksekutif PAAB, 
Abdul Hadi Ali berkata, inisiatif fasa 
pertama itu melibatkan Sekolah 
Kebangsaan (SK) Dusun Nanding dan 
Sekolah Menengah Kebangsaan (SMK) 
Dusun Nanding di Hulu Langat serta 
SK Ampang dan SMK Taman Kosas di 
Ampang, Selangor. 

“Pemilihan ini berdasarkan kesan 
langsung diterima akibat pembinaan 
LRA terbesar di Asia Tenggara ini 
seperti kerosakan struktur akibat 
pemasangan cerucuk dan  paip di 

sepanjang jalan dan kawasan terlibat.
“Inisiatif itu dilaksanakan di bawah 

program tanggungjawab sosial 
koporat (CSR) PAAB bagi membantu 
mereka yang terkesan sepanjang 
pembinaan LRA yang dijangka siap 
sepenuhnya pada penghujung 2022,” 
katanya pada majlis pelancaran 
program berkenaan di Hulu Langat, 
Selangor baru-baru ini. 

Hadir sama, Pengerusi PAAB Datuk 
Seri Dr Nik Norzrul Thani Nik Hassan 
Thani. 

Katanya, program itu juga 
merupakan sebahagian fokus libat 
urus PAAB dalam memberi 
pendedahan mengenai kepentingan 
memelihara sumber air, penjimatan air 
dan menghargai bekalan air bersih 
kepada 5,000 pelajar dan guru di 
semua sekolah berkenaan. - Bernama

ABDUL HADI (dua dari kiri) dan Dr Nik Norzrul bersama wakil sekolah yang menerima 
bantuan daripada PPAB.
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MPSJ sedia 16 pusat 
kitar semula

Usaha tangani isu 
peningkatan jumlah 

sampah

Oleh MUHAMMAD  
AMINNURALIFF MOHD ZOKI

Majlis Perbanda-
ran Subang Jaya 
(MPSJ) menye-
dia kan 16 pusat 

kitar semula dan enam kabin 
kitar semula bagi membolehkan 
pengasingan sisa dilakukan 
dengan lebih menyeluruh.

Selain itu, MPSJ bekerjasama 
dengan Syarikat Tetra Pak & 
KPT menyediakan 15 kabin 
(pusat kutipan) sebagai tambahan 
yang akan ditempatkan di lokasi 
awam.

Yang Dipertua MPSJ, No-
raini Roslan berkata, lebih me-
narik lagi apabila kabin berke-
naan dihasilkan daripada kotak 
minuman yang dikitar semula.

“PBT memerlukan strategi 
yang lebih berkesan dan sentia-
sa menyokong penyediaan 
pusat kitar semula bagi 
menangani isu peningkatan 
jumlah sampah.

“Tahun lalu kita melupuskan 
sebanyak 648 tan sampah 
dengan anggaran 1.9 kilogram 
sampah  dihasilkan bagi setiap 
rumah,” katanya selepas 
merasmikan Majlis Penempatan 
Pusat Kutipan Tetra Pak & KPT 
serta Perasmian Perpustakaan 

Noraini (kiri) ketika merasmikan Majlis Penempatan Pusat Kutipan Tetra Pak & 
KPT serta Perasmian Perpustakaan Mini Sri Mutiara MPSJ 2020 di Pangsapuri Sri 
Mutiara semalam.

Mini Sri Mutiara MPSJ 2020 di 
sini semalam.

Beliau berkata, isu alam se-
kitar termasuk pengurusan sam-
pah yang sentiasa diketengah-
kan media menjadi aspirasi 
MPSJ melancarkan penempatan 
Pusat Kutipan Tetra Pak.

“Pusat kitar semula ini di-

harap dapat menangani isu pem-
buangan sampah secara haram 
selain membolehkan mereka 
melaksanakan kitar semula.

“Bagi program ini, sebanyak 
108 unit kotak kitar semula ba-
dan bukan kerajaan (NGO) te-
lah ditempatkan di lokasi 
awam,” katanya.

SUBANG 

Penempatan pusat kutipan ini dilaksanakan bagi menggalakkan orang ramai 
menyertai program kitar semula barangan buangan secara maksimum. 
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Bekalan air di Klang 
pulih sepenuhnya

SHAH ALAM - Gangguan 
bekalan air di wilayah Klang 
berikutan masalah bekalan 
kuasa Tenaga Nasio nal Berhad 
(TNB) di Loji Rawatan Air 
Sungai Selangor 1, 2 dan 3 yang 
berlaku kelmarin, pulih 
sepenuhnya semalam.

Ketua Komunikasi Korpo-
rat, Pengurusan Air Selangor 
Sdn Bhd (Air Selangor), Ab-
dul Halem Mat Som berkata, 
pemantauan pada sistem agi-
han mendapati bekalan air di 
kawasan berkenaan pulih pada 
jam 7 pagi semalam.

Bagaimanapun katanya, 
bekalan air di Bukit Kerayong, 
wilayah Kuala Selangor masih 
dalam proses pemulihan 
disebabkan kedudukan di 
penghujung kawasan agihan. 

“Kawasan (Bukit Kera-
yong) ini dijangka pulih sepe-
nuhnya pada jam 3 petang ini 
(semalam),” katanya dalam 
satu kenyataan semalam.

Abdul Halem berkata, pi-
haknya sedang melakukan 
segala usaha bagi memperce-
patkan proses pemulihan di 
kawasan yang masih belum 
pulih sepenuhnya.  

Pengguna yang ingin men-
dapatkan perkembangan 
terkini berhubung gangguan 
tersebut boleh merujuk 
aplikasi telefon pintar Air 
Selangor atau platform media 
sosial Air Selangor seperti 
Facebook, Instagram dan 
Twitter atau layari laman 
sesawang di www.airselangor.
com.
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MB: New Pahang quit rent
won’t burden the poor
LIPIS:The new quit rent implement-
ed in Pahang this year will not bur-
den those from the low-income
group, saidMenteri Besar Datuk Seri
Wan RosdyWan Ismail. He said the
last time Pahang reviewed the quit
rent was in 2007, and that new rate
was still low. He said the new land
tax rate was about one per cent of the
current value of land over 4hawith
the rates varying according to dis-
tricts, locations and type of business.
“This new rate will also coordinate
two tax calculations, namely the
ones used in 1994 and 2007. The re-
view is in accordance with the de-
cisionmade by theNational Land
Council during itsmeeting in 2015
for state governments to review their
quit rent rates. Among the states that
have reviewed the quit rent rates are
Sabah, Selangor, Penang, Kedah and
Kelantan. The Pahang government
studied the plan in detail before we
decided to impose the new rate so
that it will not burden the people,”
he said after ameet-the-people ses-
sion at Dewan Balora Benta here on
Saturday.
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AGENTS OF CHANGE

TOOLS IN SHAPING A BETTER MALAYSIA
Govt attaching great
importance to
UN’s sustainable
development goals

IN the last fewmonths of lastyear, the Sustainable Devel-
opment Goals (SDGs), the
action focused component

of the Agenda 2030, the global
blueprint agreed in 2015 at the
United Nations, were the focus
o f s e ve r a l i n i t i a t i v e s i n
Malaysia.
From a global summit to an
array of national events all cen-
tred on SDGs, the country seems
set to forge ahead in embedding
sustainability and equitable de-
velopment in its plans and pro-
grammes.
The fact that the country is
ramping up its interest on the
goals through a wide open pol-
icy-level conversation, is an in-
dicator of importance that the
government and other stake-
holders are attaching on them,
understanding that they can be
instrumental in shaping for bet-
ter the future ofMalaysians.
First, a global forum led by UN
Habitat, the Seventh Asia-Pacif-
ic Urban Forum (APUF-7) that,
held in Penang in mid-October,
saw the launch of amajor report,
“The Future of Asian and Pacific
Cities”, making a compelling
case on the link between achiev-
ing SDGs and the so-called “New
Urban Agenda” focused on ur-
ban and territorial planning, ur-
ban resilience, smart and inclu-
sive cities and urban finance.
A stronger-than-ever realisa-
tion emerged on the importance
of partnerships and collabora-
tions, the underpinning of SDG
No. 17, that is more and more
indispensable to lay the foun-
dations for inclusive and sus-
tainable urban spaces in the re-
gion.
The Penang Platform for Sus-
tainable Urbanisation, a net-
work of cities administrations,
civil society organisations and
other stakeholders, will help to
“collaborate, integrate, trans-
form and increase” the local ef-

forts pursuit of inclusive and eq-
uitable urban development.
We can imagine here officers
from cites of different sizes and
populations sharing best prac-
tices, but also carrying out com-
mon pilot initiatives in partner-
ship with civil society and pri-
vate sector actors, to pursue the
common good while achieving
equitable development strate-
gies.
The Asia-Pacific Mayor ’s
Academywas also launched, an-
other complementary tool to
share expertise, create new
knowledge through an enabling
and supporting network that
will allow cities’ administrators
to strengthen regional syner-
gies.
If the Platform and the Acade-
my will truly come into shape
through impactful and cost-ef-
fective actions, a radical trans-
formation will be undertaken in
the way urban planning and ur-
ban governance happen in the
region.
Obviously, the government
should look at these initiatives
with a strong interest, providing
not only financial support but
also acting as knowledge broker

and facilitator, creating bridges
among its cities’ administrators,
perhaps even nudging the Asean
Secretariat to enable such pro-
grammes in its Community of
Nations and People.
Indeed, the real sustainability
of the cities of the region will rely
on the involvement, engagement
and real interest of their citizens
without which ambitious decla-
rations and bold plans will re-
main empty papers.
The Penang gathering was fol-
lowed by a series of events like
the International Young Leaders
Conference organised by UTAR
Sungai Long Campus and again,
in November, the Malaysia SDG
Summit, jointly hosted by the
United Nations and the Prime
Minister’s Office. The Asean Sus-
tainable Development Summit
jointly convened by the Jeffrey
Sachs Center on Sustainable De-
velopment (JSC) and the Asian
Strategy andLeadership Institute
was also held.
Two challenges will lay ahead
for the decision-makers that
can make or break the momen-
tum created around the SDGs.
The first is about shifting from
bold policy planning and mech-

anism to real actions on the
ground, building on this emerg-
ing realisation that SDGs could
be an enabling tool to support the
process of national planning,
bringing upnational policies that
can be matched by localised,
grassroots ones.
Central planning for the sake of
the country’s sustainability and
biodiversity shouldnot stifle peo-
ple’s imagination for action.
Consequentially, the second
challenge is establishing bottom-
upownership andaccountability,
about ensuring that the people,
especially the younger genera-
tions, have not only a voice and a
real stake in such vital conver-
sation for the future of Malaysia
but also take responsibility for
action seriously.
We need to muster all the cre-
ativity to come up with solutions
that first help the common folk
realise how vital talking about
SDGs can be, creating awareness
locally in families, in schools and
universities and in communities
in the country.
So, on bottom-up actions: we
need new partnerships that can
support scalable programmes at
the bottom, even the simplest

ones that canbe run, for example,
in elementary schools.
After all, SDGs are so broad and
comprehensive that school chil-
dren can come upwith small pro-
jects, for example, from environ-
mental preservation actions and
recycling to spreading the mes-
sage in their families and com-
munities.
InNovember, the Selangor gov-
ernment showed what a respon-
sible good governance focused
on the SDGs can mean with
RM1.5 million for green volun-
teerism initiatives allocated in its
2020 Budget.
Funding is always important
but equally important is harness-
ing the ideas and spirit of ini-
tiative of community organisers,
school teachers, NGOs activists
and corporate houses.
They are indispensable agents
of change if we want to ensure
that policy planning turns into
transformative actions that
change lives.

simone_engage@yahoo.com
The writer is the co-founder of
ENGAGE, a non-governmental
organisation partnering with youths
to promote social inclusion in Nepal

Fiji’s Prime Minister Josaia Voreqe Bainimarama (second from right) looking at ‘The Future of Asian and Pacific Cities’ report at the Seventh
Asia-Pacific Urban Forum in Bayan Baru in October. With him are Penang Chief Minister Chow Kon Yeow (second from left) and Housing and
Local GovernmentMinister Zuraida Kamaruddin (right). The reportmakes a case for the link between achieving sustainable development goals
and the ‘New Urban Agenda’. FILE PIC

Page 1 of 1

13 Jan 2020
New Straits Times, Malaysia

Author: Simone Galimberti • Section: Local News • Audience : 36,278 • Page: 8
Printed Size: 816.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 28,128.22 • Item ID: MY0038423936

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



From left: The 
cute yee sang 
arranged in the 
shape of a 
smilingmouse; 
Wok-fried Tiger 
Prawns with 
Crispy Rice; 
Claypot Rice with 
Chicken and 
Waxed Duck. 

H a p p y C h i n e s e . 

N e w Y e a r JĔĔ^L*' ' ' 

202PJ 
Year of the Rat JAN 25 

. 

Story and photos by 
GRACE CHEN 
gracechen@thestar.com.my 

A SMOKED salmon yee sang in the 
shape of a smiling mouse with 
hints of fragrant orange and 
Ribena in the sauce can at best be 
described as cute. 

This adorable idea is New World 
Hotel chef de cuisine Chai Chun 
Keong's way of ushering in the 
Year of the Rat. 

Vibrant in colours and textural 
elements, Chai serves this festive 
salad with smoked Norwegian 
salmon and it is arranged like a 
rose in bloom and garnished with 
quartered strawberries. 

Clearly, Chai has a liking for this 
sweet, bright red fruit as it con-
stantly makes an appearance in 
the .eight-course Chinese New Year 
set menus here. 

They are in the Cold Peach Resin, 
Aloe Vera and Dried Longan Sweet 
Soup for dessert. Floating like red 
rubies in a golden liquid, the 
strawberries elevate the amber 
hued peach resin and accentuates 
the gummy texture of hardened 
treats. 

The berries also come in a jam 
and paired with cream cheese in 
mochi parcels. These taste like 
mini strawberry cheesecakes. 

Chai said the role of the straw-
berries was more for aesthetic pur-
poses, and he confessed that he 
preferred the fried nian gao, 
accompanied with the strawberry 
mochi. 

Coated with sakumi tempura 
flour and fried until golden brown, 
the sweet and sticky cake is sand-
wiched with slices of sweet pota-
toes. Moist and slightly stringy on 
the first layer, the tacky and soft 
brown sugary texture resembled 
toffee caramel. 

Noteworthy dishes in this menu 
are the Fried.Tiger Prawns with 
Crispy Rice, Dried Oyster with 
Mushrooms, Black Moss and 
Broccoli Florets, and Claypot Rice 
with Chicken and Waxed Duck. 

The prawns were served on a 
bed of glutinous rice pops and aro-
matised with chopped, fried garlic. 
The trick behind the crispy rice is 
to dry the cooked grains complete-
ly before deep-frying. It is boiled 
and then baked at 30°C for 90 

Flair for plating dishes 
Cute presentation, vibrant colours 
give CNY menus added charm 

minutes. It is then left to dry under 
an exhaust fan overnight. 

One indication whether the rice 
is dried enough, Chai said, is that it 
should float immediately when it 
hits the oil. 

The vegetable dish came with 
prawns and chicken dumplings. 
Encased in a translucent skin, it 
was reminiscent of dim sum. 

The waxed duck in the claypot 
rice had the kitchen team steep the 
duck in spices as well as dark and 
light soy sauce overnight. The bird 
was then hung to dry under an 
exhaust fan for two days. Taste 
wise, it had a pungent, gamey fla-
vour that gave character to the 
rice. 

The chicken was roasted and 
coated with sesame seeds. On the 
side were deep-fried onion rings 
and a dip made of evaporated 
creamer, chilli sauce, peanut butter 
and black pepper called Mongolian 
sauce. 

The next dish was a steamed 
whole marble goby served in light 

Chilled peach reSln, aloe vera and 
dried longan soup. 

Fried nian 
gao with 
sweet 
potato and 
strawberry 
mochi. 

sauce. Silky, soft and sweet, Chai 
said it took precision to cook the 
fish to perfection. 

To optimise the flavours of the 
marble goby, he said it must be 
fresh, which explains why the fish 
is delivered live to the kitchen. 

Prices for set menus start at 
RM1,588 nett for a table of 10 and 
they are available at either Pasar 
Baru, The Gallery or at the ball-
room until Feb 29. 

The menus priced at RM1.988 
nett and RM2.388 nett require a 
minimum of 10 tables. Diners who 
choose tiger garoupa from the 
menu can opt for marble goby 
with an addition of RM160++. 

PASAR BARU, New World Petaling 
Jaya Hotel, Level 2, Paradigm, 1 Jalan 
SS7/26A, Kelana Jaya, Petaling Jaya. 
(Tel: 03-7682 0000). Business hours: 
6am to 10.30pm daily. 

This is the writer's personal observa-
tion and is not an endorsement by 
StarMetro. 

Roasted sesame chicken with 
Mongolian sauce and fresh onion 
rings. 
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Green building: The award-winning Perbadanan Kemajuan Negeri Selangor (PKNS) 
headquarters in Shah Alam is a low-rise six-storey building capped by an ascending roof. 

Sustainable impact: Veritas employees contributed 
to bringing solar lights into an orang asli settlement. 

Beyond the office: Zainal and Azlina 
hope the company's efforts will also 
inculcate a sustainable lifestyle among its 
employees. 

YEARS before sustainability 
became a buzzword, Veritas Design 
Group made it a point to incorpo-
rate environmental elements into 
its business. The environment is 
one among five of the architecture 
group's core values. 

And as the rest of the business 
world slowly catches on to the 
importance of sustainability, Veritas 
has been ramping up its efforts 
even more so over the last few 
years. 

Veritas Architects principal 
Zainal F Abdul Aziz says they 
always "strive to include this ele-
ment into our projects". From the 
moment a client initiates a project, 
the firm is already looking at ways 
to make it a green building. 

"We have our own internal green 
checklist, like water management 
and positioning on the site. As 
much as possible, we also use recy-
cled materials. Beyond that, we 
have a more standardised industry 
rating tool like the Green Building 
Index (GBI), which is more detailed. 

"And hopefully, our clients are 
more willing to invest in the pro-
ject. There may be higher upfront 
costs but there are also cost savings 
in the long run. We sometimes do 
post-occupancy assessment to track 
and review the performance of the 
building for them," he says. 

Its efforts are in line with its 
ambition to be seen as a leader in 
sustainable design. He adds that the 

Making green considerations 
Architectural firm makes sustainability a core part of their business 
team is always finding ways to go 
beyond what they have done so far 
to remain at the forefront. 

• Veritas senior associate Azlina 
Ismail adds that the firm continu-
ously supports its staff to go for GBI 
facilitator courses to ensure that 
they are able to specialise and be 
accredited in green. 

"When we say 'green', it is really 
about making people more com-
fortable and reducing the mainte-
nance cost of the building. So this 
comes down to the design of the 
building, like the sun orientation to 
lessen energy consumption, how do 
we implement fins to reduce glare 
and cool the building down. 

"And we want to look into all this 
at the initial design stage, not half-
way through the project. It is 
instilled in us that when a client 
approaches us for a project, we ask 
if it is sustainable, is it green, is it 
something tenable that saves the 
environment," she says. 

One of its star projects is the 
Selangor State Development 
Corporate headquarters in Shah 
Alam. The building, completed in 

2016, has the highest GBI points 
scored for an office building at the 
Design Assessment stage. 

"We are not happy with just a 
certified building. We want the gold 
rank. When we get gold, we want 
to go platinum, and when we have 
platinum, we want double plati-
num. Now we want to go for zero-
net energy buildings. Of course, 
there are constraints, like cost, cli-
ent preference and issues. But we 
are trying to educate them and get 
them excited about sustainability," 
adds Azlina. 

But Veritas' efforts are not just 
focused on its clients' projects. For 
sure, they have carried out a lot of 
initiatives internally to ensure that 
they are also walking the talk. 

"Simple things like installing LED 
lights and recycling bins don't cost 
a lot, but in the long rim, they will 
be beneficial," says Zainal. 

Veritas takes its carbon footprint 
rather seriously. Funds from its 
recycling activities are given back to 
the staff through various initiatives, 
such as rewarding those who come 
to work using public transport. On 

the flipside, those who drive to 
work will contribute to the fund. 

"It's a carrot and stick approach. 
The biggest contributor "to the fund 
used to be our CEO until he 
switched to a Tesla," Zainal laughs. 

"So it shows that he is serious 
about this and so is everyone in the 
company. We also have a charging 
station here." 

About two years ago, they also 
introduced indoor plants for the 
employees to take care of and 
weekly bulletins to inform and 
educate the staff on green trends 
around the world. 

"We encourage the staff to also 
come up with other green ideas. It's 
quite, successful. We try to make it 
fun and lively to make it work," he 
says. 

The company also works with 
the Kuala Lumpur City Hall (DBKL) 
to convert abandoned spaces in the 
city into landscaped areas or convert 
them into urban farms. They also 
open up this initiative to other 
organisations by working with them 
to beautify more areas in the city. 

They regularly participate in pro-

grammes like plant-a-tree initia-
tives and public clean-ups. 

The company makes it a point to 
also ensure that its positive impact 
is not only on the environment but 
also on communities. 

"We collaborated with a few 
organisations and contributed to 
portable solar panels for an orang 
asli settlement. We were also part 
of the set-up team. We used natural 
materials and taught them how to 
maintain the solar panels on their 
own," Zainal shares. 

Zainal notes that the company 
hopes to continue pushing the green 
envelope and that there are many 
more initiatives that it can adopt. 

"We are not satisfied with just 
being good. We need to push to be 
great. This will also create aware-
ness on what we do. Ifs about all the 
small things. This is second nature 
for our staff. And the mindset real-
ly starts from the top," he says. 

Azlina hopes the green culture 
within the company will also be 
adopted by its employees outside 
the office, creating not just a green 
working space but also a lifestyle. 
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DUMPED ON 
Jatan Kebun 
Nenas in Klang is 
an eyesore, no 
thanks to culprits 
who illegally 
dispose of rubbish 
there > 2 
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Uphill task 
to nab illegal 
dumpers 
Report culprits through 
MPK's hotline, public urged 
By EDWARD RAJENDRA 
edward@thestar.com.my 

CONSTRUCTION debris, broken 
furniture and industrial waste, all 
dumped illegally, have made Jalan 
Kebun Nenas in Klang an eyesore. 

This has been a chronic problem 
for a long time. 

It is a known fact that the cul-
prits dump construction debris at 
night using a four-wheel drive or a 
one-tonne vehicle at various spots 
along the 1.9km road that comes 
under Klang's Public Works 
Department (JKR) jurisdiction. 

Klang Municipal Council (MPK) 
acting president Elya Marini 
Darmin, in addressing the com-
plaints on the illegal dump site in 
Jalan Kebun Nenas, said new strat-
egies were in the pipeline, which 
included forming a volunteer 
squad comprising the public, and a. 
hotline to report on illegal waste 
dumping. 

"The sight of rubbish has given 
the area a bad image. This is a pol-
lution crisis. 

"MPK's environmental services 
department cleans up the illegal 
dump site but within hours more 
rubbish is dumped again at a dif-
ferent spot. 

"One round of cleaning up cost 
ratepayers about RM4,250 as it 
involves workers as well as an 
excavator and lorries to transfer 
the debris to the landfill in Jeram, 
Kuala Selangor," she said. 

Last year, MPK spent about 
RM103,000 to clean up the illegal 
dump site along Jalan Kebun Nenas 
but the problem still continued, she 
added. 

"It is a waste of money that 
could be used for public ameni-
ties," she added. 

Elya was appalled to see heaps of 
rubbish set on fire on the roadside 

during a spot check last month. 
She said, however, the cost 

would be too high to instal CCTVs 
on the street fight poles as the fire 
damaged some of TNB's electrical 
cable wires, i 

"People living around the area 
should call the hotline and give us 
information so that we can nab the 
offenders. 

"In the past, the public gave us 
crucial information that led to our 
enforcement officers catching the 
culprits red-handed," she said. 

She added that the council made 
it easier for people to report illegal 
dumping with the Pantas 
Operations Room dedicated line 
(03-3370 1095). 

"Fifteen spots were identified 
along Jalan Kebun Nenas," she 
said, urging the public to take pho-
tos or videos of the illegal dump-
ing. 

"The public must not confront 
the offenders. One or two clear 
photos of them in action showing 
the vehicle and number plate will 
help MPK take further action," she 
said. 

Elya said council officers in plain 
clothes would monitor some spots. 

MPK environmental services 
department director Zaireezal 
Ahmad Zajnuddin said the depart-
ment seized 94 vehicles involved in 
illegal dumping throughout Klang 
with 42 nabbed along Jalan Kebun 
Nenas last year. 

"Out of the 94 vehicles, 92 were 
reclaimed where culprits paid 
RM87,300 in compound and anoth-
er RM57,949 for other costs that 
included storing the vehicles," he 
said. 

Elya said those who dumped 
waste illegally did so to avoid tip-
ping fees at the Jeram landfill, 
where private contractors are 
charged RM55 for a one-tonne load. 

Broken furniture and construction debris 
are haphazardly strewn on the roadside. 
- Photos: SAM THAM/The Star 

The burning of rubbish by unscrupulous parties on the roadside of Jalan 
Kebun Nenas in Klang had damaged the TNB cables above. 

Elya with MPK enforcement officers checking on illegal dump sites along 
Jalan Kebun Nenas. 
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Expansion plans in Selayang 
Bigger market, wider road and new chicken abattoir as distribution centre 
By KALAIVANI MURUGASAN 
metro@thestar.com.my 

SELAYANG, particularly the area 
around the market, is up for 
change this year and one of the 
projects will continue into next 
year. 

Federal Hawkers and Petty 
Traders Association of Malaysia 
president Datuk Seri Rosli 
Sulaiman said there were three 
main projects for Selayang under 
the 11th Malaysia Plan's Rolling 
Plan 4. 

"The rebuilding of the Selayang 
daily market is ongoing and is 
expected to finish by April. 

"This project will enable road-
side petty traders to have then-
own stalls in the market. 

"The new building can accom-
modate more than 700 petty trad-
ers from Selayang," he said. 

Rosli said the second project 
planned was a halal-certified chick-
en abattoir to centralise the slaugh-
tering and dressing of chicken. 

"More than 200,000 chickens are 
slaughtered at Selayang market 
every day; one lorry of six-tonne 
capacity brings three thousand 
chickens to the market." 

He noted that the current 
slaughtering sections in Selayang 
daily market were unhygienic and 
that chicken blood and entrails 
were thrown into the drain. 

"The new abattoir to be built on 
federal land will be equipped with 
machines using up-to-date technol-
ogy, which prioritises cleanliness 
and will provide halal certifica-
tion." 

He revealed that the new centre, 
expected to be completed by mid-
dle of 2021, would double as a 
wholesale market to distribute 

chickens to other wet markets in 
the surrounding areas. 

He added that a Chinese temple 
had earlier been relocated out of 
the project site. 

Rosli disclosed that the Federal 
Government intended to widen the 
road from Jalan Kuching heading 
to Jalan Selayang Baru to prevent 
traffic congestion once the new 
market and chicken abattoir pro-
jects are completed. 

"The plan is to upgrade the exist-
ing two-lane road to four lanes 
because more vehicles are expect-
ed to use the road every day when 
the new market and abattoir open 
for business. 

"If the road widening project is 
not finished before the completion 
of the other two projects, the petty 
traders and the public will face 
difficulties." 

However there is a snag in the 
road project as, according to Rosli, 
the delay is caused by an 
encroachment onto the reserve 
land meant for the road expansion. 

. "Based on a map that we have, a 
supermarket at the border of Kuala 
Lumpur and Selangor is built on 
reserve land belonging to both 
state governments. 

'The supermarket is sitting on 
about 25m of the land on the Kuala 
Lumpur side, so the road widening 
project cannot proceed at the 
moment. 

"We were expecting to complete 
the road project by middle of next 
year, around the same time as the 
abattoir, but the Selangor govern-
ment has not taken any action yet 
despite our petition to demolish 
the structure," he said. 

He added that the land 

encroachment was more than 10 
years old, based on the map the 
association obtained from the 
national Survey and Mapping 
Department. 

"Recently we heard that the 
Selangor government had come up 
with a proposal to straighten the 
boundary between the two states 
in order to put all of the land, 
which the supermarket is sitting 
on, onto Selangor's side. 

"We have filed three complaints 
with the Malaysian Anti-
Corruption Commission against the 
encroachment on reserve land. We 
want this issue resolved," said 
Rosli. 

Selayang Daily Market Malay 
Traders Association of Kuala 
Lumpur president Rashid Ashfur 
said the Selangor government 
should cooperate with Kuala 

Rosli (second 
from left) and 
Rashid (centre) 
pointing out 
the land 
encroachment 
on the map of 
Kuala Lumpur 
and Selangor. 
- AZLINA 
ABDULLAH/ 
The Star 

Lumpur City Hall (DBKL) or any 
party tasked with the road widen-
ing project near Selayang daily 
market to ensure the project's suc-
cess. 

"Even with four lanes, it may not 
be sufficient as we anticipate a 
huge number of vehicles using the 
road," he added. 

Federal Territories Minister 
Khalid Abdul Samad and Batu MP 
P. Prabakaran together with 
officers from the ministry and 
DBKL visited the ongoing develop-
ment projects around the Selayang 
daily market last month. 

The visit was to ascertain that 
the developers and contractors 
would finish the projects according 
to the time frame given and that 
the problems of the local commu-
nity were dealt with as soon as 
possible. 
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Call for action
� BY ALISHA NUR MOHD NOOR 
newsdesk@thesundaily.com

PETALING JAYA: The 
outbreak of Influenza A has 
gained momentum, 
prompting calls for 

immediate action to stem the spread 
of the disease, especially among 
children. 

As of yesterday, a total of 176 cases, 
most of them schoolchildren, have 
been recorded. One child has already 
succumbed to the disease. 

The National Union of the 
Teaching Profession (NUTP) has 
called for the allocation of funds to 
underwrite an exercise to vaccinate all 
schoolchildren with immediate effect. 

At the same time, the Association 
of Registered Childcare Providers 
Malaysia (ARCPM) wants the 
government to issue an order to 
parents to refrain from sending their 

oUnion wants schoolchildren vaccinated to curb spread of influenza
children to childcare centres or 
kindergartens if they are ill. 

Penang has already recorded 10 
clusters of Influenza-like illness 
involving 62 individuals while Johor 
reported a total of 89 cases, all of 
whom are schoolchildren, as of 
1.30pm yesterday.  

According to Johor Education 
Department director Azman Adnan, 

Johor Baru had the highest number 
of victims with 56 cases, followed by 
Kulai with 15, Tangkak (six), Kluang 
(five), Muar (five) and one each in 
Batu Pahat and Pontian. 

Last Thursday, 20 students, two of 
whom were siblings, and a teacher at 
the Cyberjaya Primary School tested 
positive for Influenza A, according to 
the Selangor Health Department. 

In a separate case, a one-year-old 
girl died last month after testing 
positive for H1N1, a subtype of 
Influenza A. 

NUTP secretary-general Harry 
Tan proposed that the Education 
Ministry seek help from the Health 
Ministry to immunise 
schoolchildren. 

“This will be the best thing to do 

considering how much more we 
would have to spend to address a 
nationwide outbreak,” he told 
theSun. 

He said this would not 
only save money but 
also prevent hospitals 
from being inundated 
with Influenza A cases. 

Tan said schools 

Turn to 
— 
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KEVIN DAVASAGAYAM

IAN MCINTYRE

‘Add influenza to 
list of infectious 
diseases’

put in place a standard 
operation procedure (SOP) 
to enable teachers to scan 
children to single out those 

with fever. 
“There should also be an 

SOP to enable teachers to inform 
parents and what to do if parents 
cannot be reached, and how children 
with influenza symptoms should be 
isolated,” he added. 

He said any help from medical 
experts and others would be most 
appreciated.  

“Perhaps people could donate the 
scanners that are used at airports to 
single out suspected cases,” he said. 

Tan also wants the government to 
add influenza to the list of infectious 
diseases that require quarantine leave. 
The diseases currently on the list are 
hand, foot and mouth disease, dengue 
fever, dengue haemorrhagic fever, 
measles, chicken pox, diphtheria and 
malaria.  

ARCPM president Anisa Ahmad 
said parents should not send their 
children to childcare centres or 
kindergartens if they were ill. 

“There are parents who will just 
leave their children at the centres or 
kindies while they attend to other 
matters,” she said yesterday.  

“However, we do not have the 
authority to compel them from 
sending their children to us.” 

She said the government’s support 
to make it mandatory for parents to 
keep their children at home if they 
were ill was essential to prevent others 
from being infected. 

“We could have an awareness 
workshop or seminar for parents. 
There are parents who do not even 
bother to clean their children before 
sending them to childcare centres,” 
she said. Anisa also advised parents to 
be alert to their children’s well-being 
and be responsible for their care. 

In a statement yesterday, the 
Education Ministry said all schools 
must comply with its SOP on Influenza 
A epidemic infection control. It also 
urged school heads to seek advice 
from the ministry if they felt there was 
a need to suspend classes. 

“Schools also need to be vigilant 
and if there are signs of infection, the 
affected students must be isolated 
and their parents informed so that 
they can be taken home or sent for 
treatment,” it added.
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KEVIN DAVASAGAYAM

IAN MCINTYRE

Yeoh: Make Sundays ‘rest with family’ day
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KEVIN DAVASAGAYAM

IAN MCINTYRE

KUALA LUMPUR: Women, Family and 
Community Development Deputy Minister 
Hannah Yeoh proposed that Sunday be made 
a “rest with family” day. 

She said it could serve as part of preventive 
measures in dealing with work-related stress 
issues ... “so that those who work will have the 
time to rest on Sundays. If they don’t do so (get 
rest), they will be physically tired and get 
stressed going to work the next day, which can 
indirectly affect their mental and physical 
health,“ she told Bernama after officiating at the 
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IAN MCINTYRE

Kiara Green Townhouse Family Day on Saturday. 
Yeoh, who is also Segambut MP, 

encouraged all residents’ associations to carry 
out community programmes regularly to foster 
closer relationships among neighbours.  

Meanwhile, on an appeal filed by Taman Tun 
Dr Ismail (TTDI) residents against the High 
Court’s decision to deny an application for a 
judicial review on the development of a high-
rise residential project in Taman Rimba Kiara, 
Yeoh said the hearing date had been set for Jan 
15. – Bernama
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■雪兰莪蒲种甘榜甘丹达南沿巴生河岸一偏僻地 
段，早前就有人将300桶化学废料弃在河岸。（档案 

图）
計劃設化學廢料處理中心

配
合农历新年到来，许来贤和王建民周日早上到双溪 

龙镇早市巴刹和皇冠城巴刹派发年柑，向当地居民 
拜个早年。

许来贤°指出，派发年坩属常年活动，每逢接近农历新 

年都会派发年柑给众人。

他说，他周日联同王建民和当地的市议员，在上述两 

个巴刹派年柑给小贩和商民，也获得众人的热烈响应， 
共派了 250箱的年柑。

王建民指出，基于农历新年即将来到，他们才刚派发 
2020年日历就必须马上马不停蹄派发年柑，基本上只剩 

下两周的时间走访和了解民间的问题。
刘佳达指出，双溪龙镇商业中心将上挂300粒红灯笼， 

目前已完成30°。，而双溪龙镇居民协会在下周就会在主要 

大路悬挂红灯笼。

来贤指出，雪州政府 

也计划设立化学废料 

处理中心，因目前只有森 
美兰州武吉不兰律（Bukit 

Pelanduk)设有废料处理中 

心，而雪州政府也希望成立 

属意自己的处理中心而无需 

依赖他人。

他指出，基于森美兰的废 

料处理中心地方遥远，不排 

除业者不愿意将化学废料载 

送至该地点丟弃。

他说，一旦雪州设有专属 

的化学废料中心，相信业

者就会根据程序处理工业废 
料。

“负责地方政府的行政议 

员黄思汉也在拟定新的条 

例，即是酒店和工厂所丢弃 

的工业废料，必须强制性交 

由获得认可的公司处理，而 
杜绝业者转交给非法罗厘非 

法倾倒。”

许来贤指出，新的条例 
有望在来临的3月州议会通 

过，通过后不排除会造成一 

些商家耗费少许款项来合法 
处理工业废料。

監督2河流
(加影I2日讯）为避免农历新年 

期间断水，导致居民要“扑水过 

年”，雪州政府将成立24小时监督 

委员会，以在新年前和期间全面监 
督雪兰莪河和士毛月河，以确保 

雪州人民在农历新年期间避免闹水 

荒T
;基于雪州在去年多次爆发河流污染，导 

致许多受影响的地区纷纷断水，加上农历 

新年将至，雪州人民难免担心发生污染而 

要“扑水过年”。
掌管雪州环境、绿色工艺、消费人、科 

学工艺及革新事务的行政议员许来贤指 

出，雪州河流频污染是不能一味将矛头指 

向雪州政府，并需各方全力配合，同时发

现严重的非法工业废料倾倒的情况。

為省時間亂丟廢料

他指出，很多人为了节省时间和金钱， 

就随意将工业废料随地乱丢，继而造成很 

大的问题。

他说，不难发现的是，在近两年，每逢 

靠近佳节时就会发生河流受污染，影响滤

水站无法操作的

事情发生。
他说，他将在下周五早上9时30分主持 

联合会议，谈及的内容主要是讨论如何确 

保农历新年期间不会爆发河流受污染的事 
情，并成立24小时监督的监督委员会，涉 

及的单位就包括警方、环境局、雪州水务 

管理机构、水利灌溉局、地方政府、土地 

局、当地居民协会等。

“监督委员会预计将从农历新年前至期 

间，全面监督士毛月河、雪兰莪河、以及 

英达丽水排污沙井的状态，避免有心人土 

将废料倒入排污沙井。”

他今早前去双溪龙镇巴刹派发年柑时， 

这么指出；出席者万宜国会议员王建民、 

加影市议员刘佳达、林金瑛和丘钦瀚等。

许来贤指出，全方单位的人都会出动， 

是希望雪兰莪河和士毛月河不会再受到任 

何异味的污染。

雙溪龍鎮籌20金豬拜天公
溪龙镇在农历新年将迎 

»4来许多大型新春活动， 
包括开埠25年以来，首场大 

型户外新春初九拜天公文化 

活动。

刘佳达t布，初九拜天公 
文化活动从下午4时半至凌晨 
12时，有丰富的各族文化表 

演，预计吸引3000至5000人 

出席，同时邀请当地国州议 

员响应。

“我们非常荣幸筹获20只

金猪，欢迎所有居民前来响 

应。

林金瑛指出，加影州议员 
的新春开放门户晚宴将于2月 
7曰傍晚6时，在双溪龙镇的 

丰隆银行SL1/4路前举行，并 

和商家配合，现场有许多美 

食摊位。

“去年我们在双溪龙镇举 

行，今年移步到双溪龙镇， 

相信会有两、三千人出席， 

非常热闹。”

■林金瑛（前排左3 
起）、丘钦瀚、许 

来贤、王建民和刘 

佳达来到双溪龙镇 

早市巴刹，派年柑 
的小贩居民。

許來賢 :避免春節鬧水荒
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■双溪龙镇早市巴刹己有超过20年的悠久历史。

2巴剎搬不搬？新年後討論
溪龙镇早市巴刹和皇 

M冠城巴刹搬或不搬 

呢？

许来贤指出，皇冠城新 

巴刹已建峻，而小贩因担 

心生意受影响，加上附近 
NSK霸级市场已营业，所以 

小贩并不愿搬迁。

他说，皇冠城小贩也反 

映新巴刹每个摊位的租金

为300令吉，对他们而言是 

负担。

他指出，基於接获当地 

商家和居民投诉，指带来 

交通和卫生问题，因此会 

优先将外方小贩迁入新建 

筑物。

“至於小贩会何时搬 

迁，我们也会在新年后再 

计划如何进行。”

刘佳达指出，就双溪龙 

镇早市巴刹搬迁问题，加 

影市议会现阶段暂未有最 

新的进展，因涉及许多各 

层次的技术问题而必须再 

进行详谈，毕竟双溪龙镇 
早市已有超过20年的悠久 

历史。

他指出，双溪龙镇早市 

毕竟也是微型商家寻找生 

计的地方，希盟政府绝对 
不会打压并拟出折衷的方 

案，以听取小畈的心声。

(加影12曰讯）双 

溪龙镇和皇冠城发展 

蓬勃，人口也不断激 

增，进出路口也在高 

峰时段严重阻塞，

一旦东巴生谷大道 
(EKVE)完^双溪

龙直往加影外环大道的高架天桥，及皇 

冠城1路衔接至蕉赖加影大道的高架天 

桥可展开，就可进一步改善和疏缓当地 

交通拥挤的情况。

双溪龙和皇冠城人口相信已超过10万 

人，两区目前都只有1个主要出口，每 

逢高峰时段，若遇到车祸或维修道路， 

两个出口可说是严重阻塞，甚至要需花 
15至30分钟才可驶出。

冀收費站前設U轉

即使武吉双溪龙（Bukit Sungai 

Long)衔接加影外环大道路口已开通， 

但居民若要驶出路口前往沙登和无拉港 

方向，就得驶入双溪龙收费站并支付过 
路费进行大U转，至於从无拉港和沙登 

回双溪龙就免支付过路费。

为此，当地居民希望可在收费站前开

人□激增僅1主要出口

疏緩交通
设i转，而万宜国会议员王建民在近期 

也会捎来好消息。

加影市议员刘佳达指出，东巴生谷 
大道（EKVE)的工程在进行中而即将完 

：!；，而计划兴建的高架天桥是衔接双溪 
龙往加影外环大道Uajang Silk)，艮P 

是前往沙登和无拉港的方向。

他指出，自从武吉双溪龙衔接加影外 

环大道路口开通后，加上双溪龙镇的主 

要大路加宽，已改善当地交通严重拥挤 

的情况。

他今早陪同万宜国会议员王建民、加 

影州议员许来贤、加影市议员林金瑛和 

丘钦瀚，前往皇冠城和双溪龙巴刹派发 

年柑时，这么指出。

林金瑛指出，工程部也计划从皇冠城 
1 路(Persiaran Mahkota Cheras 1)

衔接至蕉赖加影大道，不过涉及款项庞 
大，需逾6000万令吉。

零得.:' '%；
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杨巧双（右2)派红包给贫老残障人士，右为刘 ■杨巧双（右3)移交2万令吉拨款绐圣约翰救伤队代表林学生，左起为
' 林荣华、林添顺、余福吉、刘宜山及谢红纪。华才。

(甲洞I2日讯）配合农历新 

年到来，甲洞武吉马鲁里观音 
亭在该广场，举行“第3届庚子 

年施赠贫老活动”，共有760名 

贫老受惠，各获得14封红包及 

丰富的恩物。

观t亭理事会秘书谢红纪 

说，感谢理事们通力合作，才 

使本届施赠贫老仪式能顺利进

甲洞武吉馬魯里觀音亭

施贈貧老760人受惠
行。

他说，为了进一步扶助弱势 

群体，该观音亭已成立福利基 

金，获得几位热心人士成为固

定赞助人，并希望有更多人能 

加入行善的行列。

此外，妇女及家庭发展部副 

部长杨巧双指出，她已安排雪

兰莪巴士川行甲洞武吉马鲁里 

到吉隆坡市区。

她说，政府也计划在当地兴 

建医疗所及消防局，以提升人 

民的生活水平。

出席者包括民政党主席拿督 

刘华才及观音亭^^席余福吉、 

拿督刘宜山及拿督斯里刘宜石 

等。
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■阿茲敏赞扬9名华裔生，在日本东京举行的国际数学奥林 
匹克竞賽中获得标青成绩。（档案照）

國際奧數賽奪總冠軍

阿茲敏讚9華裔生
(吉隆坡I2日讯）经济事务 

部长拿督斯里阿兹敏阿里赞扬 
我国9名华裔生，在日本东京举 

行的国际数学奥林匹克竞赛中 
获得标青成绩，使我国成为这 
场竞赛中的整体总冠军。

他发文告强调，教育是国家 
建设的基石，在首相兼代教育 
部长敦马哈迪医生的领导下， 
希盟政府将继续采取新政策， 
以改革国家的教育体系。

“每名参赛学生，有些只有7 
岁，在世界舞台上竞争，并成 
功获得了奖牌，从而使马来西 
亚成为整体总冠军，并获得了2 
项世界冠军、6金1银的佳绩。

“在‘2030年共享繁荣宏

愿’中，政府将把重点放在教 
育上，这是缩小地区和社群的 
经济发展和收入差距的基本措 
施。

“在第4次工业革命来临之 

际，我国须准备面对充满挑战 
的地缘政治和经济情况。我有 
信心，政府采取一致和全面的 
方针，以确保教育改革成功， 
造福下一代。”

阿兹敏阿里也说，经济事务 
部会持续与教育部和教育组织 
密切合作，在制定2021年至 
2025年的第12大马计划中，致 
力实现2〇3〇年共享繁荣的目标 
和原则，这也是马来西亚未来5 

年的发展方向。
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停留在拥有多少间华小、多少间民间大学 
中文系的数据阶段。

收錄珍貴照片圖文並茂

關腿華文關聞史@

(吉隆坡I2日訊）全彩图文并茂的 

《马来西亚华文话剧简史》正式出 

版。
《马来西亚华文话剧简史》作者是沈国 

明博士，心向太阳剧坊出版，共有136页， 

收录了多张珍贵的照片。
雪州行政议员拿督邓章钦欣慰“抢救百 

年马华话剧史料运动”有一批年轻人挺身 
而出，进行艰辛的收集、考察、分析和呈 
献的工作，完成《马来西亚华文话剧简 中文系的数据阶段。

心向太阳剧坊生席沈国明说，马来西亚 
的华文话剧发展至今已有百年历史，初期 
的马华话剧是作为一种“移风易俗、针眨 
社会和提高人民智识”的工具，也作为筹 
赈中国袓国难民的有效宣传方式。

轉向“落地生根”意識

“抗战救亡期间，戏剧运动在全马展 
开，成为社会上重要的宣传武器，马华剧 
运遍地开花，取得不俗的成绩。”

他说，二次世界大战结束后，马来亚侨 
民觉醒，开始从“落叶归根”转向“落地 
生根”的意识，展开反殖反帝反剥削的斗 
争，积极争取马来亚的独立，话剧成为宣 
传和感染民众的有利传播平台，尽管话剧 
成为左翼运动的有效宣传武器，但是，英 
属马来亚政府也不甘示弱，组织演剧队到 
大城小镇演出，宣传政府的政策。

“随著中国文革结束，马来西亚的左翼

史》的出版。
他说，大马常获得外国人赞赏是中港台 

以外，华文水平最高的地方，但尚有很大 
的发展空间，必须深化内涵，不能只继续

.電“S%，0周年^

■《马来西亚华文话剧简史》正式出版，在邓章钦（右2) 

主持下完成新书推介礼，左起颜立能、沈国明和谢诗坚。
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許來賢：確保不受污染

新春擬24小時監督河流
(加影12曰讯）雪州行政 

议员许来贤披露，他将会在 

本月17日（周五）前往雪州 

政府大厦主持一项与河流污 

染监管委员会有关的会议， 

深入商讨在农历新年期间展 

开24小时监督，确保士毛月 

河及雪兰莪河不会受到污染 

进而导致春节期间断水的窘 

境。 ■刘佳达（右四起）、丘钦瀚、许来贤、王建民、林金瑛与其他团队人 

员，一同前往蕉赖皇冠城及双溪龙早市巴刹派发250箱年柑。

也是加影区州议员的他， 

今早与万宜区国会议员王建 

民一同前往蕉赖皇冠城及双 

溪龙早市巴刹派发250箱年 

柑后说，这项监督行动是能 

源科艺环境部长杨美盈提出 
并要求成立，涉及地方政 

府、英达丽水公司、警方、 

环境局、土地局、居民协 

会、睦邻计划、雪州水供管 
理局和水利灌溉局等。

拟设化学废料处理中心

他强调，他们将会全员出 

动，并成立24小时监督小

组保护士毛月河及雪兰莪河 

不会受到味道及工业化学污 

染0

他解释，近两年来，每逢 

佳节期间都会发生水源受污 

染问题，导致滤水站关闭。 

因此，今年将展开24小时监 

督行动，以监督河流及英达 

丽水的状况，希望不会出现 

有心人将废料倾倒入排污涵 

井的事件。

许来贤披露，全国目前只 
有森美兰州设有化学废料处 

理中心，为了不再依靠他州 

来处理化学废料，雪州政府

也可能考虑设立化学废料处 
理中心。

他说，若雪州设立了化学 
废料处理中心，相信工业区 

业者也会愿意根据程序处理 

工业废料。

他也提及，雪州行政议员 

黄思汉目前在处理一项新法 

令，欲强制性指示工业区、 

酒店、医院等把废料交给 
有执照的公司处理，希望可 

在3月份的州议会上寻求通 
过。

陪同出席派柑者尚包括加 

影市议员丘钦激、林金琪及

刘佳达。

另一方面，许来贤声称， 

蕉赖皇冠城第八区早市巴刹 

小贩以租金高、熟客流失及 

难和邻近霸级市场竞争等理 

由，拒绝迁入皇冠城中环的 

现代化新巴刹。

他表示，为解决问题，他 

们考虑给予早市巴刹外的小 

贩优先权，让他们优先迁入 

巴刹内从而解决该区塞车问 

题，他们也将在3月或4月 

再计划该巴刹的搬迁事宜。
(TKM )

雙溪龍年初八拜天公
4丨|佳达宣布，双溪 

龙开埠以来， 

将首次举办户外大型 

新舂活动，订于2月1 

日（正月初八）举行 

拜天公仪式，当天也 

会有三大民族文化表 

演，预计可吸引3000 

至5000人前来参与。

他表示，活动将在 

下午4时30分开始， 

直到午夜12时结束， 

届时将准备2 0只烧 

猪；而王建民及许来

贤也是受邀嘉宾。

林金琪则说’许来 

贤的新春门户开放晚 

宴将于2月7日（正月 

十四），在双溪龙SL 
1/4路的丰隆银行前举 

行。

“该活动去年在蕉 

赖皇冠城举办，今年 

则选择移师双溪龙， 

并与当地商家配合， 

预计有2000人出席， 

届时也将准备烤羊、 

烧猪及多种道地美

食，欢迎双溪龙的居 

民前来参与。”
此外，刘佳达也提 

到，巴生河流域东部 
大道（EKVE )即将 
完工，而计划兴建的 

高架天桥将衔接双溪 
龙往加影外环大道， 

即前往沙登及无拉港 
的方向。林金瑛则补 
充，工程部计划从皇 

冠城1 路（Persiaran 
Mahkota Cheras 1 ) 

衔接至蕉赖加影大 

道，惟涉及的款项庞 
大，需逾6000万令 

吉。（TKM)
■王建民（右起）及许来贤在双溪龙早 
市巴刹派发年柑，祝贺市民新春快乐。
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金鑾年味菜新年美食節

黄思漢：黑幫埋伏幹案

斯里蒲種花園治安差
(蒲种1 2日讯）雪 

州行政议员兼金銮州 

议员黄思汉说，斯里 

蒲种花园（Taman Sri 
Puchong )洽安亮起红 

灯，有私会党徒在路上 
伺机洗劫路人或居民的 

财物。

动时表示，斯里蒲种花 

园设有工业区及单层排 

屋，他接获投诉指该区 

出现数宗抢劫案，引起 

居民的恐慌。

他提到，该区部分居 

民都是步行上班及回 

家，居民投诉指有私会
他在出席“金銮年味党在路边埋伏，伺机下 

菜农历新年美食节”活手洗劫居民或外劳的财

■黄思汉（左二）等人也动手尝试制做年饼炸芽 

菇。左为叶丽诗，左三起为黄基全及黄小真。

物。受害者已向警方投 

报，相信警方会采取行 

动加强巡逻。他同时吁 

请居民提高警惕，小心 

成为不法之徒下手的目 
标。

另一方面，黄思汉声 

称，许多游子都会在新 

春期间回乡过年，因 

此，他要提醒居民向警 

局登记回乡计划，让警 

方在这期间加派警力巡 

逻，防止爆窃案的发 
生。

由金銮区州议员服务 

中心、梳邦再也市议会 

第10区居委会和马来西 

亚棕油协会（MP0C ) 

联办的"金銮年味菜农 

历新年美食节”活动也 

进行年味菜烹饪比赛、 

棕油讲座会及儿童填色 

比赛，吸引许多居民参 

与。其他出席者尚包括 

公正党梳邦区国会议员 

黄基全、原产业部长郭 

素沁政治秘书朱丽诗、 

梳邦再也市议员黄小真 

和叶国荣。（TKM )
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#
著“男男性爱短片”丑闻引爆6个多月后 

暂告落幕，声称已“讨回清白”的经济 

事务部长H兹敏，心情想必与首相敦马哈迪，以 
及人民公正党主席安华在闻讯后的感受，截然不 

同0

即使这位公正党署理主席这回庆幸摆脱“后 
门”性丑闻的缠身，仍受到有关方面特别是党内 

外政敌的质疑，但他在敦马可能对未来国家权力 

交接重新布局的关键时刻"讨回清白”，不啻是 

来得及时，木仅让他一度陷困的政途化险为夷， 

更有助于他重返力争在希盟政权“更上一层楼” 

的政治正轨。

总检察署不提控任何人

在上周四，总检察长汤米汤姆斯鉴于国内外鉴 

定人员皆无法鉴定“男男性爱短片”的男子身' 

份，副检察司一致建议不提控任何人。

曾被指涉及这宗政坛性丑闻的阿兹敏随即表示 

欣慰“讨回清白”，他强调，正如他早前所坚 

称，有关诽谤性视频只是破坏政治生涯的邪恶阴 

谋，尽管有恶意的份子共谋这阴谋，但“正义始 

终会发光”。

至于被阿兹敏及派系'一再意有所指是“男男性 

爱短片”丑闻幕后黑手的安华认为，汤米汤姆斯 

是根据所提呈给他的决定不提控任何人，所以 

"有关事件应到此为止”。

记得安华在这宗性丑闻闹得沸沸扬扬期间曾表

阿茲敏“討回清白”之後
明，一旦阿兹敏被证实为有关短片的主角之_， 

他就须辞去党职和官职。

想不到这宗一度持续延烧，顿使阿兹敏遭遇政 

治劫数，并激化公正党的派系斗争，导致安华与 

阿兹敏公开决裂，甚至酿成这个希盟第一大党不 

幸陷入分裂危机的性丑闻，如今竟彷佛变成政坛 

“罗生门”或悬案。

这宗性丑闻‘‘只有输家”，不仅对阿兹敏造成 

‘‘深度伤害”，更重创安华乃至公正党的形象与 

威信。
这宗性丑闻自于去年6月引爆以来，阿兹敏一 

直厉斥此乃有关方面所策划的政治阴谋，目的在 

于破坏他的个人名声，进而摧毁他的政洽前途， 

而被指“庇护”阿兹敏的敦马也认同，整个事件 

皆属政治阴谋，它并非是揭露某人涉及不道德行 

为，而是力阻某人上位，他表明不会被那些满怀 

恶意及玩弄龌駆政治的阴谋者所操纵，而拥有权 
力的他一旦采取行动，就会让涉及此奸计的人士 

得逞，彼辈期望看到上演“目标人物”被革除的 

一幕0
全国总警长阿都哈密当时也指出，根据警方的 

初步调查结果显示，一个由某政党领袖主导的 

“恶意联盟”耗费数十万令吉，雇用一批人散播

有关短片，以破坏一名特定人士的名声。

由于原任雪兰莪州务大臣的阿兹敏获敦马招揽 

入阁后获重用及扶掖，遂受臆测他被利用牵制安 

华，甚至拥有更大的政治企图心，结果“男男性 

爱短片”丑闻衍生种种阴谋论，影射安华阵营布 

局弄垮涉及力阻安华拜相的阿兹敏。

尽管如此，安华当时强烈否认有关揣测，他驳 

斥，既然希盟已“协议旦敦马卸任，将由他 

接班，所以他没有必要炮制“男男性爱短片”去 

陷害阿兹敏。

如今或让朝野关切的是，阿兹敏“讨回清白” 

对未来政治格局所带来的效应，其一，公正党 

的内斗能否缓和，乃至平息；其二，安华 

拜相的形势是否出现有利或更不利的因 

素，尤其是敦马至今仍无意制定退位时'

间表。
就在阿兹敏“讨回清白”的前夕，

他及身为公正党副主席的房屋及地 

方政府部长祖莱达，上周三联袂 

出席公正党政治局会议，这是该 

党爆发严重党争以来的第一次，'

不知是否有意向安华及其阵营传 

达再度寻求和解的讯息。

政治观察者认为，从本届公正党全国代表大会 

闹出“和解”的戏码破局，有迹象显示安华再也 

难以管控党内的派系斗争，意味全党濒临“一分 

为二”，这也就是为何安华“投鼠忌器”地不能 

动手向有恃无恐的阿兹敏及其派系“开铡"。
"讨回清白”的阿兹敏如今不再受“性丑闻” 

所累所扰所困，有利于他不仅守住甚至可望扩大 

在党内的势力，持续对安华的领导权位构成直接 

的挑战，从而威胁到安华的拜相部署。

恐将直接挑战安华领导

对安华及其阵营来说，阿兹敏已沦为敦马操弄 

权谋，分化公正党的一枚棋子，俨如背叛公正 

党，因为阿兹敏一方面公开认同希盟并未“协 

议”敦马提前交棒给安华，并力挺敦马任满一届 

首相，更甚的是，阿兹敏涉及与一批巫统国会议 

员^ “政治幽会”，密谋展开所谓的“保马” 

行动。

说真的，‘‘讨回清白”的阿兹敏的政治 

前途看来仍须依靠基于“迎合土团党的根 

本利益”的敦马“护航”，使他成为安华 

的主要竞争对手，有朝一日在安华能否 

如愿拜相扮演“关键性”角色。

第一時間l
文/劉漢良（編務顧問）V
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國小保留地建華小引不滿

■蒲种乌达玛国小保留地用来兴建华小，引起当地居 

民不满，令霹雳培民华小计划迁校至蒲种或生波。

(吉隆坡12日讯）霹雳培民华小计 

划迁校至蒲种或生波，据《透视大马》 

报导，蒲种乌达玛（Puchong Utama ) 
国小保留地用来兴建华小，引起当地居 

民惊讶及不满。

居民指，蒲种乌达玛国小一校的学生 
已将近4000名，居民原本就要求政府 

在当地兴建国小或国中，况且蒲种柏兰 

岭（Puchong Perdana )已有土地保留 

给华小迁校用途，不解为何国小保留地 

会用来兴建华小。

居民提到，八打灵土地局也发现，该 

地段已于2017年宪报颁布为兴建宗教 

小学用途，即雪州宗教局管理的宗教学 

校。

蒲种乌达玛居民代表莎莉辛（55 

岁）说，承包商上周清理地段时，他们

已开始怀疑土地是供建设华小用途。

她表示，居民代表周一前往位于蒲种 

乌达玛发展商办公室查询，并翻查地 

区发展的总体规划图。据查阅发现，保 

留地原本是用来兴建蒲种乌达玛国小四 

校。

居民代表随后前往八打灵土地局 
(PDT) 了解，发现地段已在宪报上颁 

布为兴建宗教小学地段用途。

教部不知土地情况

"在总体规划图中明确说明是国民小 

学。之后到土地局办公室后，我们又发 

现地段是用作兴建宗教小学，所以我们 

感到惊讶。”

“现在的问题是，国民小学或宗教小 

学的保留地，为何用来兴建华小呢？”

莎莉辛随后联系梳邦再也市议会，以 

了解批准承包商在地段进行清理工作的 

情况。当时负责进行清理工作的承包商 

是由教育部所委任。

她提到，在梳邦再也市议会查封有关 

± 也段后，斯里沙登州议员茜蒂玛丽亚周 

三邀请民众一同讨论此课题。

“茜蒂玛丽亚在会面中告知，教肓部 

已批准将霹雳务边培民华小搬迁到雪州 

蒲种有关地段，有关拨款也在2020年 
财政预算案获批准。”

“茜蒂玛丽亚说，原本属于国小的保 

留地已转为兴建宗教小学地段。”

报导提及，霹雳培民华小原本应搬迁 

至蒲种柏兰岭（Puchong Perdana )， 
那里已经有土地保留给华小迁校用途。 

现在的争议是，为何要在国小的保留地 
兴建华小？

报导声称，茜蒂玛丽亚也证实有关保 

留地从1997年至今，在宪报上颁布给 

教育部兴建学校用途，不过，由于教育 

部没支付地价，导致申请土地使用权遭

拒。
她也提到，希盟政 

府执政以后，教育部 

有能力支付地价兴建 

培民华小；然而，此 

后的程序却不了了 

之。直到2019年，

教育部致函给梳邦再 

也市议会，指他们按 
照程序申请和缴付费 

用，因此，该地段保 

留给霹雳培民华小作 

为迁校用途。

“但在八打灵土地局开启档案后，才 
发现该地段已于2017年在宪报上颁布 

作为兴建宗教小学的用途，即雪州宗教 

局管理的宗教学校。”

“雪州宗教局是在201 4年提出申 
请，教育部是去年，在未知土地已交付 

给宗教局下，申请兴建华小。这也表 

示，八打灵土地局和教育部之间在沟通 

上有所误会。教育部不知道土地已颁布

给雪州宗教局。既然已经宪法颁布，也 

不能做什么了，就结案吧。”

报导引述八打灵土地局消息声称，教 

育部也申请，将雪州3个国小保留地转 
为兴建华小用途。

据《透视大马》所看到的信函，在4 
所国小保留地中，2所位于蒲种、_所 

在瓜拉雪兰莪、另一所则坐落在雪邦。 

(TKM )
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我国在WIM〇成为整体总冠军

阿兹敏恭贺9学生

MEDIA STATEMENT ON

MALAYSIA’S SUCCESS AT THE WORLD INTERNATIONAL 
MATHEMATICAL OLYMPIAD (WIM01 IN TOKYO, JAPAN

12th JANUARY 2020

(吉隆坡12日讯）我国在世界国 

际数学奥林匹克竞赛（WIMO)，以 

2项世界冠军、6金1银的最佳成 

绩，成为整体总冠军，获得经济事务 

部长拿督斯里阿兹敏阿里的祝贺。

他周曰发文告祝贺这9名学生 

称，我们对此次在曰本东京的成绩， 

感到无比骄傲。

“每一名学生，有些只有7岁， 

在世界舞台上竞争，并成功获得了奖 

牌，从而使马来西亚成为整体总冠 

军，并获得了 2项世界冠军、6金1 

银的佳绩。”

除了祝贺得奖学生之外，阿兹敏 

也指出，教育是国家建设的基石，在 

首相敦马哈迪的领导下，希望联盟政 

府将继续采取新政策，以改革国家的 

教育体系。

“通过《2030年共享繁荣愿 

景》，我们将把重点放在教育上，这 

是缩小地区和社群的经济发展和收入 

差距的基本步骤。”

阿兹敏说，经济事务部也与教育 

部密切合作，与教育群体联 

系，以实施共享繁荣的原则 | 

和目标，以制定从2021年 

至2025年的第12大马计 

划。这是马来西亚未来5年 

的发展路线图。

“在第四次工业革命来 

临之际，我国须准备面对充 

满挑战的地缘政治和经济情 

况。我有信心，政府采取一 

致和全面的方针，以确保教 

育改革成功，造福下一

代< #

世界冠军及金牌得主：

1 •杨宇轩（光华华小）Yeoh Yi Shuen (SJK (C) Kwang Hwa)

2. 张兆喆（双溪大年明德华小）Teoh Zhou Zhe (SJK (C) Min Terk) 

金牌得主：

3. 廖锦科

4. 朱诗豪

5. 蔡锋哲

6. 何佐丹

7. 何欣怡

8. 唐羽璇 

银錦得主 

9_谢佐伊

(德威伸路州立华小） 

(德威伸路州立华小） 

(德威伸路州立华小） 

(德威伸路州立华小） 

(德威伸路州立华小）

Alvis Leow Jin Ker (SJK (C) Jalan Davidson) 

Brandon Choo Sze How (SJK (C) Jalan Davidson) 

Chai Feng Ze (SJK (C) Jalan Davidson)

Hoo Jordan (SJK (C) Jalan Davidson)

Hoo Xinyi (SJK (C) Jalan Davidson)

(沙登新村华文小学二校）Tang Yi Xuan (SJK (C) Serdang Bam 2) 

(捉城华小）Cheah Jor Wii (SJK (C) Perempuan China)

得奖学生(部分名字音译)

奥
林
匹
克
竞
赛
，
成
为
整
体
总
冠
军
。

阿
兹
敏
阿
里
恭
贺
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国
在
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界
国
际
数
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土地局教部之间存混淆

蒲种居民反对關地建华小
(吉隆坡12曰讯）根 

据《透视大马》报导，一 
块国民学校保留地兴建华 

小，遭到当地居民的反 

对。

住在蒲种乌达玛阁2 

的居民代表沙里兴（55 

岁）向《透视大马》投诉 

称，教育部委任的承包商 

于上周进行清理工作。

“这里的居民都知道， 

保留地是用来兴建蒲种乌

达玛国小4校。” “直到2019

根据沙里兴的说法，部致函给市议会 

一名居民代表周一前往承保留给霹雳培民

包商的办公室查看该土地 

的规划，并指出这是国民 

学校的保留地。

不过，沙里兴指出， 

该名代表前往县土地局 
(PDT)时发现，该土地已 

经颁布宪报，用于建造宗 

教小学。

斯里沙登州议员茜蒂 

玛丽亚受询时指出，有关 

保留地原本是建立一所国 

民学校，后来改成建立宗 

教小学，但她不清楚为何

保留地进行清理工作。

据了解，申请该保留 
地兴建华小是原产业部长 

郭素泌，曾担任金塞州议 

员的郭素沁于201◦年提出 

申请0

茜蒂玛丽亚续称，这 

块保留地自1997年以来， 

在宪报上是给教育部建学 

校作教育用途，但教育部 

没有支付地价，导致申请 

土地使用权被拒。

年，教育 

该土地 
雳培民华文小学 

迁校用途。”

“他们按照程序申请申 

请和缴付费用。但是，土 

地局开档后才发现有关土 

地在2017年，已经颁布宪 

报成为由雪州宗教局管理 

的宗教学校。宗教局是在 

2014年提出申请。”

茜蒂玛丽亚补充，教 
育部去年申请来建华小 

时，并不知道已经土地权 

已交给宗教局。

“这意味着土地局和教

茜蒂玛丽亚：不清楚为 

何保留地进行清理工 

作。

育部有之间有混淆，教育 

部不知道土地已经交给宗 

教局。”

另一方面，根据土地 

局消息，在蒲种的地段是4 
所国民学校的保留地之 

一。教育部也提出申请转 

换成华小地。

《透视大马》看到的信 

件显示，4所国民学校保留 

地有两个坐落在蒲种、一 

个在瓜拉雪兰莪及一个在 

雪邦。#
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双溪龙镇幵埠以来

首办拜天公文化活动
农历新年期间，双溪 

龙镇将迎来许多大型新春 

拜天公文化活动。

刘佳达宣布，初九拜 

时，并设有丰富的各族文 

化表演。

他说，该活动预计吸引 

3000至5000人出席，当地 

国州议员也受邀响应。

“我们非常荣幸筹获20 

只金猪，欢迎居民出席。” 

2月7 FI (星期五）傍晚6 

时，在双溪龙镇的丰隆银 

行SL1/4路前举行。

她说，晚宴也与商家 

配合，现场将有许多美食 

摊位。

“相信晚宴将吸引2000 
活动，包括开埠25年以来 

的首场大型户外新春初九

天公文化活动将从下午4 

时30分进行至凌晨12
林金镆表示，加影州 

议员的新春闭拜晚宴将于

至3000人出席，非常热 

闹。”

雪设委金9&罾2河
东巴生谷大道一旦完工

纾缓2区高峰时段塞车

(加影12曰讯）雪州政 

k将成立24小时监督委 

员会，在农历新年前及 

期间，全面监督雪兰莪 

河和士毛月河，确保雪 

州在农历新年期间水供 

正常。

掌管雪州环境、绿 

色工艺、消费人、科学 

工艺及革新事务的行政 

议员许来贤表示，他将 

于下周五上午9时30分 

主持联合会议，主要讨 

论如何确保农历新年期 

间不会爆发河流受污染 

事件，并成立24小时监 

督的监督委员会。

来贤披露，涉及单位包括警 

■方、环境局、雪州水务管理 

机构、水利灌溉局、地方政府、土地 

局与当地居民协会等。

“监督委员会预计将从农历新年 

前至农历新年期间，全面监督雪兰莪 

河与士毛月河，以及英达丽水排污沙 

井状态，避免有心人士将废料倒人排 

污沙井”

许来贤今早到双溪龙镇巴刹派发 

年柑时说，近两年不难发现，每逢靠 

近佳节时期就会发生河流受污染事 

件，影响滤水站无法操作。

“出动全方单位人士，是希望雪 

许来贤、王建民与刘佳达到双溪龙镇早市巴刹，派发年柑予小贩及居民

东巴生谷大道（EKVE) — 

旦完工，双溪龙直往加影外环 

大道（KajangSilk)的高架天 

桥，以及皇冠城1路衔接至蕉 

赖加影大道的高架天桥可展 

开，就能改善与纾缓双溪龙镇 

与皇冠城当地进出路口在高峰 

时段严重阻塞。

加影市议员刘佳达指出， 

东巴生谷大道工程即将完丁， 

而计划兴建的高架天桥是衔接 

双溪龙往加影外环大道，即前 

往沙登与无拉港方向。

他说，自从武吉双溪龙衔 

接加影外环大道路口开通后， 

加上双溪龙镇的主要大路加 

宽，当地交通严重拥挤的情况 

已改善。

林金镆则表示，工程部也 

计划从皇冠城1路（Persiaran

Mahkola Cheras 1 )衔接至蕉赖 

加影大道，但此计划需逾6000 

万令吉，涉及款项庞大。

双溪龙与皇冠城人口相信 

已超过10万人，但两区0前 

都只有一个主要出口。每逢高 

峰时段，若遇到车祸或维修道 

路，两个出口可说是严重阻 

塞，甚至需耗时15至30分钟 

才可驶出。

即使武吉双溪龙衔接加影 

外环大道的路口已开通，但居 

民若要驶出路口前往沙登与无 

拉港方向，就得驶人双溪龙收 

费站并支付过路费再进行大U 

转；从无拉港与沙登回双溪龙 

则可免去支付过路费。

居民希望在收费站前开设 

U转处，而万宜国会议员王建 

民111将于近期捎来好消息。

拟设化学废料处理中心
许来贤披露，雪州政府 

计划设立化学废料处理中 

心。

“ 0前只有森美兰州武吉 

不兰律设有废料处理中心， 

雪州政府也希望成立属意的 

处理中心，无需依赖他 

人。”

他表示，一旦雪州设有 

t?属化学废料中心，相信业 

者就会根据程序处理工业废

料0

“森州废料处理中心地点 

遥远，不排除业者不愿意将 

化学废料载送至该地点丢 

弃。，’

他说，掌管雪州地方政 

府的行政议员黄思汉也在拟 

定新条例，即M店与工厂所 

丢弃的工业废料，须强制交 

由获认可的公司处理，以杜 

绝业者转交工业废料给非法

罗里倾倒。

他指出，新条例有望在 

来临的3月州议会通过，不 

排除一些商家在该条例通过 

后，将耗费少许款项合法处 

理工业废料。

许来贤也表示，民众不 

能一味将雪州河流频污染事 

件的矛头指向雪州政府，各 

方需仝力配合，发现严重的 

非法工业废料倾倒情况。

“许多人为了节省时间与 

金钱，随意乱丢工业废料， 

造成很大的问题。”

皇冠城新巴刹建竣

小贩忧生意不好拒迁
许来贤指出，皇冠城新巴 

刹已建竣，惟小贩担心生意受 

影响，加上附近的NSK霸级市 

场已营业，W此不愿搬迁。

他说，皇冠城小贩也反映 

新巴刹每个摊位的租金为300 

令吉，对他们而言是种负担。

他指出，基于接获当地商 

家与居民投诉指带来交通与卫 

生问题，N此会优先将外方小 

贩迁人新建筑物《

“我们会于新年后再计划

小贩会何时及如何进行搬 

迁。”

双溪龙镇早市巴刹搬迁问 

题方面，刘佳达则表示，W涉 

及各层次技术问题而须再详 

谈，现阶段加影市议会暂未有 

最新进展。

“双溪龙镇旱市毕竟已有 

超过20年的悠久历史，也是 

微型商家寻找生计的地方。”

他希盟政府听取小贩心声， 

拟出折衷方案并不打压小贩。

确保新年水供正常

兰莪河与士毛月河不再受任何异味污 

染。”

去年，雪州多次爆发河流污染， 

导致许多受影响地区断水。农历新年 

将至，雪州人民难免担心发生污染而 

要“扑水过年”。

出席者包括万宜国会议员王建 

民、加影市议员刘佳达、林金镆与丘 

钦瀚等。

农历新年即将到来， 

许来贤与王建民及当地的 

市议员到双溪龙镇早市巴 

刹与皇冠城巴刹派发年 

柑，向居民拜旱年。

许来贤表示，每逢接 

近农历新年都会派发年柑 

给众人，派发年柑属常年 

活动。

“派发年柑活动也获众 

人热烈响应，共派了 250 

箱年柑。”

王建民表示，农历新 

年将近 '基本只剩两周时 

间走访与了解民间问题。

“我们刚派发完毕2020 

年R历，就必须立刻马不 

停蹄地派发年柑。”

刘佳达说，双溪龙镇 

商业中心将张挂300盏红 

灯笼，以迎接农历新年。

“目前已完成30%，双 

溪龙镇居民协会将于下 

周，在主要大路悬挂红灯笼

许
来
贤
王
建
民
派
年
柑
听
民
声
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国际奥数赛为国争光

阿兹敏表扬9小学生

拟新策改革教育体系

(八打灵再也12日讯） 

9名大马学生早前在世 
界国际数学奥林匹克竞 

赛（WIMO)中取得骄 

人成绩，分别获得2个 

世界冠军、6个金牌和 

1个银牌的殊荣，为大 

马争光。

经济事务部长拿督 

斯里阿兹敏阿里今日发 

文告，表扬在这场竞赛 

中表现卓越的大马学 

生，并为他们感到自 

豪。

行，据了解，只有胜出区域竞 

赛者，才有资格茂级该世界级 

舞台。

阿兹敏指在这世界舞台上 

竞争的每位大马学生皆成功获 

得奖牌，从而让大马获得最佳 

成绩；大马参赛者中，年纪最 

小的只有7岁-

年纪最小仅7岁

该世界冠军和金牌得主分 

别为就读双溪里蒙光华小学二 

年级的杨宇轩，及就读明德小 

学二年级的张兆喆，后者一直 

足该学年中的最佳分数保持

29名大马学生在2019年世界 
国际数学奥林匹克竞赛中取得 

骄人成绩，分别获得2个世界 

冠军、6个金牌和1个银牌的 

殊荣。

者。

获得6金牌者则足来自州 

立华小的五年级学生刘敬科、 

朱世豪、蔡丰泽、何昕倚及三 

年级学生何洲任，以及来自沙 

登新村华文小学二校的唐羽 

璇：而来自槟华小学的谢佐伊 

获得银牌（部分人名译音）。

阿兹敏强调，教育是国家 

建设的基石，在首相敦马哈迪 

医生领导下，政府将继续着手 

新政策，改革大马教育体系。

“通过2030年共享繁荣宏 

愿，政府将把重点放在教育 

上，作为缩小收入阶层、地区 

与社区之间经济与发展差距的 

基本步骤。”

他也说，该部正通过利益 

相关者的参与，与教育部密切

合作，落实共享繁荣原则与目 

标，以制定为期五年的中期计

划-------第12大马计划，为大

马提供2021至2025年的发展 

蓝图。

“丁业4.0来临之际，大马 

须准备好面对充满挑战的地缘 

政治与经济条件。我有信心政 

府采取统一及整体的方针，将 

确保教育改革取得成功，造福 

下一代。”
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希山自认没犯错

无惧巫统纪委会传召
(金马利12日讯）巫统前副主

席拿督斯里希山慕丁说，他不 

畏惧巫统纪律委员会传召他， 

或重启讨他被指涉违反该党纪 

律的调查工作。

他认为自己没犯下任何违 

反巫统党纪的事，也没什么好 

隐瞒：“我不清楚是否有新党

我会全力配合

纪律委员会主席，一切交予党

领导层决定 

(调查）。”

希山慕丁在王麻骨斗磨走 

访和拜访选民后，如此回应巫 

统被指有新纪委会主席，及会 

否担忧传召他供证一事。

希山慕丁去年被指与多名 

巫统国州议员，与来自人民公 

正党的经济事务部K拿督斯里

阿兹敏阿里会面，引发诸多揣 

测。

巫统最高理事拿督洛曼随 

后针讨此事向巫统纪委会举报 

希山慕丁，纪委会也对希山慕 

丁召开听证会，后者也答应出 

席。

不过，巫统纪委会主席丹 

斯里阿班迪去年抄已宣布辞去 

纪委会主席一职。
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雪州蚁症暴增2周3708宗病例
莎阿南12日讯|雪州骨痛热

症病例暴增，其中单日（11曰） 

就有306宗，而累计2周的病例更 

高达3708宗，名列全国榜首！

掌管卫生、福利、妇女与家 

庭事务的雪州行政议员西蒂玛丽 

亚指出，并非只有雪州的骨痛热 

症病例攀升，事实上，全国的骨 

痛热症病例都在增加。

她说，从去年12月29日起至 

今，短短2周内，雪州的骨痛热症 

病例已累计达3708宗。实际上， 

雪州政府已采取措施防止骨痛热 

症病例恶化，但雨季导致近期的 

骨痛热症病例又直线攀升。

西蒂玛丽亚是在接受《当今 

雪州》访问时，如是表示。

她指出，当局预计，骨痛热 

症病例会在未来数周内，会继续 

增加。鉴于此，西蒂玛丽亚呼吁 

州内各地方政府、社区领袖及居 

民，关注自身住宅环境的卫生。

「根据统计，骨痛热症病例 

最局的县区是八打灵'因此雪州 

政府要地方政府与雪州卫生局联 

手，一起解决问题。」

她说，从卫生部危机准备及 

应对中心（CPRC )的数据显示， 

除了雪州在昨曰达到306宗骨痛热 

症病例外，吉隆坡以及柔佛州，

也相继接获27宗和26宗病例。

为了杜绝骨痛热症病例在 

雪州继续肆虐，雪州政府在提呈 

2020年财政预算案中，已宣布今 

年会拨出500万令吉的拨款。另 

外，雪州政府也额外拨出100万令 

吉的附加拨款，以助废置地区更S 

有效地消灭黑斑蚊。 K
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阿兹敏（右）穿著一身白色长袍，在祈祷活动后，抱著孙 

女接待支持者。左3为其妻子珊西达。 _陈启新-

男男性片不提控

阿兹敏感谢上苍摆脱官司
吉隆坡12日讯|对于总检

察署决定，不对「男男性爱短 

片」采取提控，经济事务部长 

拿督斯里阿兹敏昨晚前往鹅唛 

阿曼嘉清真寺祈祷，感谢上苍 

让他摆脱这场官司。

阿兹敏以一身白衣白帽的 

宗教服装，在清真寺出现。

祈祷期间落泪

他祈祷期间，相信是因为 

过去所受到的委屈得到了平反而 

落泪，默默的抹去眼中的泪水。

阿兹敏在鹅唛阿曼嘉清真 

寺祈祷后，回应记者的提问时指 

出，如今能专心投入被赋予的工 

作和任务。他表示，本身一直都 

坚信这是非常残酷的政治阴谋， 

且对国家没有任何好处。

「我们作为穆斯林，当有 

好的消息时，我们要对上苍表示 

感谢。我个人和家人们都很开心 

和感谢总检察长的宣布。」

「我已做好准备面对，但 

庆幸的是，执法单位，尤其是总

检察长已表明，副检察司一致认 

为不会对我立案或提控行动。」 

阿兹敏表示，随著总检察 

署证明了他的清白，如今已能 

够投入到工作当中，尤其是我 

国将在今年举办亚太峰会。

「男男性爱短片」纷扰半 

年后，总检察长丹斯里汤米汤 

姆斯在本月9日发文告宣布，总 

检察署不提控任何人士。

虽然大马网络安全机构分 

析该短片是真的，但基于无法鉴 

定短片里的人物，而在审核了警 

方所收集和提呈的所有口供后， 

副检察司一致决定，并建议无法 

针对该短片提控任何人。

2019年6月11日凌晨，有 

人通过创立冒名WhatsApp群组， 

向记者和公正党领袖散播3支性 

短片和文件照片，指控某名内阁 

部长涉嫌贪腐和同性性行为。

山都望公青团前团长哈兹 

阿兹隔天凌晨在个人面子书上载 

自录视频，承认自己是视频的男 

主角之一，并指另一人是经济事 

务部长拿督斯里阿兹敏阿里。

Page 1 of 1

13 Jan 2020
Oriental Daily News, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Audience : 85,616 • Page: A3
Printed Size: 348.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 6,103.00 • Item ID: MY0038425057

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



柔89学生想流應藿无学校傳級
新山、槟城12日讯柔州教育局长阿兹曼证 

实，截至今日下午1时30分，柔佛州共有89名学生感 

染流感，惟目前尚未有学校和班级因此停课。

祖基菲里（左）周日莅临瓜雪天福宫，发放农历新年捐赠品予170名华裔乐龄人士，让乐龄人 

士感受到社会的温情。

他透露，新山地区最多学生 

感染流感，多达56人。古来则有 

15人，东甲6人，居銮5人，麻坡5 

人，荅株巴辖1人和笨珍1人。

他指出，上述数据是综合政 

府医院诊所及私人医院的资料， 

感染的学生包括中学及小学。

阿兹曼是接受《马新社》访 

问时，这么透露。

他表示，若班级上出现一或 

两宗流感病例，校方将会根据标 

准作业程序，即为课室进行清洁 

及消毒。

「如果班级上感染的学生人 

数剧增，校方将会通知卫生局， 

由当局来决定是否需要体课0」

学生须自我隔离

他说，各县教育局和学校已 

经提高警觉，并确保学校都有体 

温计可测量出现发烧症状的学生 

阿斯玛雅妮®槟州卫生局

主任

也没有归纳在1 988年（342条 

文）预防及控制感染病法令内需 

要报告及强制性通知。因此，卫 

生局并没有掌握州内每一宗流感 

的记录。」

不过，她说，卫生局还是会 

的温度。

他提醒，出现流感症状的学 

生必须自我隔离，不能到学校上 

课，必须前往附近的医院或诊所 

诊治。寄宿学校的学生若出现流 

感症状，也需进行隔离，直到完 

全康复为止。

另外，槟州卫生局主任阿 

斯玛雅妮说，从去年12月29日 

至今年1月11日中午12，即在这 

两周内，槟州共有62人患上流感 

(ILI)，其中15人还在医院留医 

但情况稳定。

她向《马新社》指出，此数 

据是由全槟被甄选的诊所所监督 

及结集而得出的。

她也说，季节性流感是借由 

季节性病毒，如A及B型流感而导 

致的呼吸道感染，其情况与禽流 

感或全球大流行流感（pandemic 

influenza )不同。

「流感只是一般的感染病，

通过被既选的诊所所记录的代用 

数据（data proksi ) ILI来监督州 

内流感情况。

「根据这些诊所所记录的 

ILI案例，去年与今年疫情发生的 

首周’从85宗减至56宗’减少了 

34.12% °」

未强制汇报病例

此外，掌管卫生、福利、妇 

女与家庭事务的雪州行政议员西 

蒂玛丽亚则表示，目前大马尚未 

有任何的流感病例，需强制性汇 

报。

她说，通常病例当发生在 

被归类为「类流感疾病」高发人 

群聚集地，尤其是学校等教育机 

构，才会自发性汇报的。

「截至今年1月10日，雪州 

各县卫生办公室，共计接获111 

起自发性的病例汇报。」
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巴
生
縣
水
供

面
恢
復

(八打灵再也12日讯）雪州 

水务管理公司（Air Selangor )指 

出，截至今早7时，巴生县的水源 

供应已全面恢复，并预计瓜雪县 

的武吉克拉容（Bukit Kerayong ) 

水供可在今午3时全面恢复。

雪州水务管理公司今早发表 

文告表示，第一期、第二期及第 

三期雪兰莪河滤水站于1月11日 
(星期六）因国能公司（TNB) 

电供问题而暂停运作，导致巴 

生县及瓜雪县出现暂时制水的情 

况。

文告表示，由于武吉克拉容 

坐落于供水区的尾端，因此当局 

积极加速恢复有关地区的水源供

应。

欲知更多详情，可浏览雪 

州水务管理公司官网（www.airselangor. 

com)、脸书或推特（AirSelangor),或 

下载手机应用程式（Air Selangor }。
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T刘佳达 
(右四起）、丘 

钦翰、许来贤、 

王建民、林金瑛 
与其他团队人员 

到蕉赖皇冠城及 

双溪龙早市巴刹 
派发250箱年柑。

許來賢：避免新年期間斷水！

17日開會商監督河流
(加影12日讯）雪州行政议员许来贤表示，他将 

于本月17日（星期五）在雪州政府大厦主持一项与河 

流污染监管委员会有关的会议，商讨在农历新年期间 

展开24小时监督，确保士毛月河及雪兰莪河不会受到 

污染进而导致断水。

许来贤透露，这项监督行动是能源科艺环境部长 

杨美盈提出并要求成立的，涉及地方政府、英达丽水 

公司、警方、环境局、土地局、当地居民协会、睦邻 

计划、雪州水供管理局和水利灌溉局等方面。

確保河流不受化學污染

许
来贤说，他们将全员 
出动，并成立24小时 

监督小组去保护士毛月河及雪 

兰莪河不会受到味道及工业化 

学的污染。
“近两年来，每逢佳节 

期间都会出现水源受污染事 

件，导致滤水站关闭，因此 
今年我们会展开24小时的监督 

行动，以监督河流及英达丽水 

的状况，希望不会出现有心

人士将废料倾倒人排污窨井 

(manhole )的事件。”

他指出，全国目前只有 

森美兰州设立化学废料处理中 

心，为了不再依靠其他州属处 

理化学废料，雪州政府也可能 

考虑设立化学废料处理中心。

“若雪州设立了化学废料 

处理中心，我相信工业区业者 

也会愿意根据程序去处理工业 

废料。”

將
強
制
合
法
公
司
處
理
廢
料

Fp■外，他也透露，雪州行 

^7政议员黄思汉目前在处 

理一项新法令，欲强制性指示工 

业区、酒店、医院等把废料交给 

有执照的公司处理，希望在3月 

的州议会上可通过。

也是加影区州议员的许来贤 

今早与万宜区国会议员王建民一 

起到蕉赖皇冠城及双溪龙早市巴 
刹派发250箱年柑后，接受媒体 

访问时，如是表7K。

今日也是许来贤与王建民 

今年首次派发年柑，他们将善用 

接下来的周末，到更多地方派年 

柑，并视察当地的新年气氛。陪 

同出席者还包括加影市议员丘钦 

瀚、林金瑛及刘佳达。

—王建民 
(右起）及许来 

贤星期日早上到 

双溪龙早市巴刹 
派发年柑。

早市小販或優先遷入新巴剎
来贤表示， 

P"T蕉赖皇冠城 

第八区早市巴刹小贩以 

租金高、熟客流失及难 

与邻近霸级市场竞争等 

理由，拒绝迁人皇冠城 

中环的现代化新巴刹。

他说，为了解决问 

题，他们考虑给予早市

巴刹外的小贩优先权， 

让他们优先迁入巴刹 

内，也解决该区的塞车 

问题，他们也将会在3 

或4月再计划该巴刹的 

搬迁问题。

至于双溪龙早市 

巴刹的搬迁问题，刘佳 

达则透露，加影市议会

方面目前并没有新的进 

展，由于该巴刹涉及一 

些技术问题，一切都需 

要再详谈。

他说，该巴刹已 

有20年的历史，属于双 

溪龙社区的一部分，希 

望能够找到一个折中方 

案，让商家及小贩满 

意。

属于双溪龙 
社区一部分的双 

溪龙早市巴刹，已 
有20年的历史，惟 

搬迁问题目前并 

没有新的进展。

劉
佳
達

加: 
寬 
主 
要 
大 
路 
改 
善
5
通

刘
佳达指出，巴 

生河流域东部 

大道（EKVE )的工程 

即将完工，而计划兴建 

的高架天桥将衔接双溪 

龙往加影外环大道，即 

前往沙登及无拉港的方 

向。

他表示，自从武吉 

双溪龙衔接加影外环大 

道的路口开通后，加上 

双溪龙镇的主要大路已 

加宽，改善了当地交通 

严重拥挤的情况。

林金琪也表示， 

工程部计划从皇冠城1 

路（Persiaran Mahkota 

Cheras 1 )衔接至蕉赖 

加影大道，惟涉及的款 

项庞大，需逾6000万令 

吉。

if刘
戶/关

外龍 
大年

春八

佳达透露，双溪龙开 

埠以来，将首次举 

办户外大型新春活动，于2月 

1日（正月初八）进行拜天公 

活动，当天也会有三大民族的 
文化表演，预计可吸引3000至 

5000人前来参与。

他说，活动将于下午4时 

30分开始，直到午夜12时结 

束，届时将准备20只烧猪；而 

@ 王建民及许来贤也是受邀嘉

林金瑛则透露，许来贤的 

.. 新春门户开放晚宴将于2月7日 公(正月初十四），在双溪龙SL 

1/4路的丰隆银行前举行。

她说，该活动去年在蕉赖皇冠城举 

办，今年则选择移师到双溪龙，并与当地 
商家配合，预计有2000人出席，届时也将 

准备烤羊、烧猪及多种道地美食，欢迎双 

溪龙的居民前来参与。

動天

Page 1 of 1

13 Jan 2020
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Audience : 288,920 • Page: 2
Printed Size: 707.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 21,295.00 • Item ID: MY0038425292

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



* • Healer Singapore也派出18人前往澳洲提

jjivihg鼓®，細当地气象局了解更多详 

情，以掌握准确的消息，方便进行救灾工作。

组织发言人陈伟应今日接受媒体访问时说，亚马逊雨林 

和世界各地的野火灾情震惊国际，澳洲如今也正经历最严重 

的野火季节，全球即将面临更严峻的天气危机。

“地球是我们的家园，每个人都是住在同一个地方，就 

像家里的厨房着火了，我们都希望出…份力帮忙。”

澳洲连续几个月火光冲天，尽管多方人员已赶往救火， 

但却没有缓解的迹象。陈伟应叹道，这场澳洲史上最严重的 

野火，让人感到无能为力，身为平民百姓的他们只能通过-- 

些小举动，影响更多人关注这个课题。

恐持续延烧2个月

“据说野火还会持续延烧2个月，加上近来天气恶劣，伴 

随热浪来袭，如果没有下雨，后果真的不堪设想。”

他说，面对这种情况，唯有上天可以帮忙。

“也许很多人都没有经济能力前往澳洲帮忙救灾，但可

祈求上5 

爲澳下場大屏

i —么多

陈伟应说，组织除了号^ 

读公为逾洲讲族，也派人到$

“地球是我家，挽救靠大家。希望所有人都可以聚集 

诚心、不分种族和宗教，同心一起为澳洲祈祷。”

就在大马政府决定将出钱出力，全力协助澳洲政府扑 

灭大火之际，民间也有不少人和非政府组织默默地贡献一 

份微薄的力量。其中，Divine Healer Singapore就动员在3 

1、地点，即来西亚、新加坡和澳洲同步举办“为澳洲祈 

祷”（#prayforaustralia)活动，借此祈求天降甘霖，为这场 

浩劫画上句点。

不分种族宗教同心祈祷

良鸿遍野；八方

支援，情在人间。

澳洲新南威尔士州it去年9月发生森林大火以来，n 

前已摧毁逾350万公顷的林地，熊熊烈火把天空染成了橘红 

色，-举摧毁动物的柄息地，让无数生命灰飞烟灭，同时 

也造成严重的空气污染，危及人体健康，带来毁灭性的生 

态浩劫。

这场连绵不绝的林火，牵动着世界各地人民的心， 

警醒世人爱护环境和保育的重要性。无论是通过金钱和人 

力资助，抑或筹款和祈祷的方式，民众都希望灾情得以平 

息，还地球…个生机盎然的森林。

跨國跨
来自马新的18名组织成 

员前往澳洲支持救援，同时 

进行祈祷活动。

民間組織馬新澳同步祈_

1.旺莫哈末 

拉兹弗丁用伊 

斯兰方式进行 

祷告。

2 .参与祈 

祷活动者面向 

澳洲方向，念 

出祈祷词后进 

行三跪九叩仪 

式。

3.参与者诚 

心祷告，祝愿 

澳洲大火早日 

平息。

#prayforaustralia

(吉隆坡12日讯）烈火燎原，

以透过诚心祈祷的力量，展现对大地母亲的一份关心。
洲现场进行支援。

26人罹难，估计有逾、 
10亿只动物死亡或受 

伤。.（取自环球时报 

脸书）

祈禱詞：

爲澳祈雨

mmrnm
“为

澳洲祈祷”是•场横跨国 

际、不分宗教、信仰和种 

族的活动，展现民众团结的力量，祈求上 

天为澳洲下一场大雨。

“为什么我们会在这边祈求苍天呢？ 

因为地球是我们共同的家园。我们的家园 

着火了，因此希望可以尽绵薄之力，让苍 

天看到我们的真心诚意，为澳洲降下大 

雨，扑灭大火。”

让苍天看到大家真心诚意

陈伟应指出，无论是什么宗教和种 

族，都可以参与这场祈祷活动。

“每个人跟着自己的宗教信仰祈祷； 

虽然我们不能去到现场救火，但是我们还 

是可以在这里真心诚意的向着天祈祷，为 

澳洲降雨灭火。”

他说，即便没有宗教信仰，也可以合 

掌祈祷，借此表示自己的真心与诚意。

險^;— “我
: 真心诚意地向天祈求，

在澳洲降下大雨，
让雨水能够 

降在所有着火的地点。
希望苍天保佑，
协助澳洲 
消灭所有的火点。
希望苍天保佑，
所有的消防员们、

人民们、
动物们、
一切花草树木 

和所有生命 
都平安无事。
让大自然的气候恢复正常，
让这个世界永远太平、平安。
请苍天天父
真正地拯救地球所有的生命。 
请苍天保佑，
愿助我们真心诚意的祈求灵验。 
感谢，感恩苍天。”

參與者念祈禱詞三跪九叩

* • Healer Singapore组织在文良港

翠湖公园（Taman Tasik Danau 

Kota )举办祈祷活动，参与者念出祈祷词后，也进 

行三跪九叩仪式。

“大家可以在心里对上天说自己的心里诂，希 

望上天能够回应我们真心诚意的祈求。”

该组织感谢参与者为澳洲祈祷，并希望民众在 

未来可以不分你我、种族、宗教和国家，万众心 

拯救地球和生命。

“希望上天会回应我们的祈求，早日解决澳洲 

的灾难，停止让众生受苦。”

该组织也期望民众能够爱护地球家园，如同爱 

护自己的生命，因为随着地球受伤，万物亦会受到

影响。

“我们今天必须要真正醒过来，爱护地球和万 

物，并把这个信息带给身边的人。”

工程師：

陳
偉
應
：
派
18

人
赴
澳
支
援

济事务部长拿督斯 

里阿兹敏阿里昨F1 

发文告指出，我国政府已决 

定动用金钱及人力资源，丨办 

助澳洲政府扑灭这场持续向 

南蔓延的丛林大火。

“上述决定已获内阁批 

准，由国家灾害管理局负责 

协调：”

他说，马澳两国关系 

密切，内阁已批准向澳洲给 

予资金援助的计划，同时部 

署人员参与战略性的灭火行 

动。

“这是一场国际危机， 

我们必须向每个层面，包括 

个人、组织及国家敲响警 

钟〇，’

陈韦
伟应说，Divine hh

ingapore是一个环境保护组 

织，宗旨为“救地球、救生命、救自 

己”，成员以保护地球为己任，致力 

提高公众对相关议题的意识。

“我们举办过很多教育类的醒觉 

活动，向人们宣导如何保护和照顾这 

个地球，不要继续进行破坏。”

另外，该组织也会在活动中警醒 

民众做人的道理，因为他们的一举-- 

动都会给地球带来意想不到的变化：

“我们告诉人们爱护环境之余， 

也会跟他们说一些做人的道理的，因 

为两者是息息相关的。”

为

要

致力提局環保意識

众

工

中

带

希

工程師：
大家爲澳人民祈福

莫哈末拉兹弗丁（36岁， 

程师）是祈祷活动中的其i 

-名巫裔同胞，心系澳洲灾情的他• 

着女儿来到现场，为澳洲人民祈福。

他用伊斯兰方式进行祷告后 

接受媒体访问时呼吁大马民众：“ 

望大家可以站在一起，为澳洲人民 

祷。，’

拉兹弗丁表示，地球是我们 

家，除了关心n前澳洲的情况，民 

也应该做出一些举措，或改变生活: 

式，以保护地球的生态环境。

“比如说，减少食用肉类，因 

畜牧业是气候变迁与环境恶化的主- 

因素之一：”

Divine Heeler Sinq^porG

阿
兹
敏
■
■

馬
出
錢
出
力
助
澳
滅
火
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張念群：地段憲報頒宗教i、學_____

報道 王麗琴
也在该会议上，为其错误和疏 

忽表达歉意。

(吉隆坡12日讯）教育 

部副部长张念群指出，教 

育部已于1月1()日召开会议 

决定，由于小学发展地段 

(Lot 1344 )已经在宪报上 

颁布给宗教小学，因此，该 

部将会立即采取行动，并在 

蒲种地区寻找其他合适地 

点，以符合当地迫切需要一 

所新学校的需求。

她今日以文告方式回复 

《星洲日报》说，雪州土地和 

矿业办公室及八打灵县土地局

雪2单位对疏忽表歉意

她指出，在2017年10月26 

日，时仟教育部长宣布6所华小 

搬迁计划，包括霹雳务边培民 

华小将会迁移至雪州蒲种柏兰 
岭（Puchong Perdana )。

“在2018年 11月 811、2019 

年3月18日、5月16日及11月22 

日举行的会议中，也谈起有关 

迁校的课题。”

她表示，在有关会议上也 

B经确定Lot 1344地段，而八打 

灵县土地局代表也给予程序上

的建议和所必须采取的行动。

“直至今年1月9日，八打 

灵县土地局才发现Lot 1344地段 

已经在宪报上颁布作为宗教小 
学（SRA)的用途。有关资料 

是显示该地段于2017年1月20日 

在宪报上颁布给雪州宗教局局 

长。”

她说，八打灵县土地局表 
示慨叹，因为他们于2018年的 

首次会议中并没有侦查到这项 

资料。

她表示，教育部感谢各方 

给予的关注及合作，并希望此 

课题能尽快获彳1J解决，并冀望 

没有任何一方会对事件做出任 

何揣测。
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04I國内I
霹培民華小計劃遷校至蒲種

''V.UI U

晒留地建割、惹不爾* _

霹S民通校雄掀液
(吉隆坡12日讯）霹雳培民华小计划迁 

校至蒲种或掀风波，根据《透视大马》报 

道，蒲种乌达玛（PuchongUtama)国小保 

留地用来兴建华小，引起当地居民惊讶和 

不满。

居民表示，蒲种乌达玛国小一校的学生已经

将近4000名，居民原本就要求政府在当地兴建国 

小或国屮，况且蒲种柏兰岭（PuchongPerdana) 

已经有土地保留给该华小迁校用途，不解为何国 

小保留地坩来兴建华小。

居民也声称八打灵土地局也发现到，该地段 

已经于2017年宪报颁布为兴建宗教小学的用途， 

即是雪州宗教局管理的宗教学校。

憲報頒布地段建示教小學
^种乌达玛居民代表莎 

7南莉辛（55岁）指出， 

承包商上周清理该地段时，他 

们已开始怀疑该片土地是供作 

建设华小用途。

“我询问了身边的人，这 

里会兴建什么，他们回答我说 

是华小。我很惊讶。”

她说，居民代表周一前往 

位于蒲种乌达玛发展商办公室 

查询，并翻查该地区发展的总 

体规划图。根据查阅发现，有 

关保留地原本是用来兴建蒲种 

乌达玛国小四校。

她表示，居民代表随后 
前往八打灵土地局（PDT) 了 

解，发现该地段已经在宪报上 

颁布为兴建宗教小学地段用 

途。

“在总体规划图中明确说 

明是国民小学t之后到土地局 

办公室后，我们又发现该地段 

是用作兴建宗教小学，所以我 

们感到很惊讶。”

“现在的问题是，国民小

学或宗教小学的保留地，为何 

用来兴建华小呢？”

教部委任承包商清理地段

莎莉辛表示，她随后也于 

周二联系梳邦再也市议会，以 

了解批准承包商f上该地段进行 

清理工作的情况。

她说，当时负责进行清理 

工作的承包商是由教育部所委 

任。

她表示，在梳邦再也市议 

会查封有关地段后，斯里沙登 

州议员茜蒂玛丽亚周三邀请民 

众一同讨论有关课题。

她指出，茜蒂玛丽亚江会 

面中告诉居民，教育部已经批 

准将霹雳务边培民华小搬迁到 

雪州蒲种有关地段，有关拨款 
也在2020年财政预算案获得批 

准。

她说，茜蒂玛丽亚告诉他 

们原本属于国小的保留地已经 

转为兴建宗教小学地段。

m报

蒲 
種

道引述另- 

名居民道 

菲的谈话表,吋任 

雪州行政议员（现力 

原产业部长兼行动士 

布爹国会议员）郭素 
tP沁于2010年就申请将 

该保留地兴建华小， 

f过遭到当地居民的 

强烈反对，并声称当 

地需要兴建国小或国 
巾。

“如今，蒲种乌 
yj\达玛国小一校的学生 

已经将近4000名：如 

果政府不兴建国小， 

那么居民就要求兴建 

国中”

报道说，霹雳 

培民华小原本应该搬 
迁至蒲种柏兰岭（Puchong 

Perdana)，那里已经有土地 

保留给该华小迁校用途。

“如果在蒲种柏兰岭兴 

建，那就不成问题。现在的争 

议是，为何要在闽小的保留地 

兴建华小？”

闌
■ I ■

領

有
華

保
留
地

1]茜蒂瑪麗亞：土地局教部溝通誤會

道指出，茜蒂玛丽亚 

也证实有关保留地从 

1997年至今，在宪报上颁布给教 

育部兴建学校用途，不过，由于 

教育部没有支付地价，导致申请 

土地使用权遭拒。

她表示，希盟政府执政以 

后，教育部有能力支付地价兴建 

培民华小；然而，此后的程序却 

不了 了之。

不知土地交付宗教局

她说，直到2019年，教育

部致函给梳邦再也市议会，指他 

们按照程序申请和缴付费用，因 

此，该地段保留给霹雳培民华小 

作为迁校坩途。

“但是在八打灵土地局开 

启档案后，才发现该地段已经于 
2017年在宪报上颁布作为兴建宗 

教小学的用途，即是雪州宗教局 

管理的宗教学校。”

她表示，雪州宗教局是于 
2014年提出申请，教育部是去年 

在未知土地已交付给宗教局的情 

况下，申请兴建华小。

地段仍未属于教部

“这也表示八打灵土地局 

和教育部之间在沟通上有误会。 

教育部也不知道该土地已经颁布 

给雪州宗教局。既然已经宪法颁 

布，也不能做什么了，就结案 

吧。”

她说，在雪州的情况是， 

如果没有展示拥有权，教育部的 

中请也不会受理。因此，该地段 

也还未属于教育部所拥有。

1]雪3國小保留地申請轉建華小

道引述八打灵土地局的消息说，教育部 

也申请将雪州3个国小保留地转力兴建 

华小用途<5

根据《透视大马》看到的信函，在4所国小 

保留地当中，2所位于蒲种、■所在瓜拉雪兰莪、 

另一所则坐落在雪邦。
据了解，霹雳务边培民华小是教育部于2017 

年批准搬迁的华小。

黄思汉前年宣布蒲种有新华小

在2018年，雪州行政议员兼行动党金銮州议 

员黄思汉宣布蒲种将会有一所新华小，引起各界 

关注华小搬迁和增建计划。

他提及的蒲种新华小就是霹雳务边培民华 

小，希盟执政联邦后也没有取消迁校计划，也没 
计划更换建校地点，依旧保留在蒲种A达马13/1 

路建校。
丑到2019年12月，黄思汉江行动党金銮州选 

区“拥抱希望，冲吧金銮”晚宴上为蒲种华社捎 
来喜讯，指蒲种区将会迎来3所新华小，创下大马 

增建华小的纪录

他指3所华小分别是蒲种乌达玛培明华小及 

蒲种金銮镇第5区的朱运兴华小，另一所的地点暂 

时保密。
霹雳务边培民平小原校是江2003年停办，搬 

迁事项于2004年已获批准，2017年再度被教育部 

批准迁校，并纳人10+6的增建和迁校名单之中。
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斯里蒲種花園治安亮紅燈

私會黨埋
(蒲种12日讯）斯里蒲种花园（Taman 

SriPuchong)的治安亮红灯，私会党成员 

在路上等候目标出现，伺机洗劫路人、居 

民的财物。_

雪州行政议员兼金麥州议员黄思汉今早出席 

“金銮年味菜农历新年美食节”活动时指出，斯 

里蒲种花园设有工业区及单层排屋，他于上个星 

期接获投诉，指该区出现数宗抢劫案，引起居民 

恐慌。

他表示，该区的部分居民都会步行上班及回 

家，居民投诉称友族私会党在路边埋伏，伺机下 

手洗劫路过的居民身上的财务，不管是本地人或 

外劳也曾遭殃。

他说，受害者已向警方投报，相信在报案后 

警方会采取行动加强巡逻，他也会向警方反应有 

关问题。

他指出，这已并非首次发生，早在两年前 

也曾有居民向他作出类似投诉，当时向警方反映 

后，情况获得改善，直到最近再接获相关投诉：

他也吁请居民提高警惕，小心成为不法之徒 

下手的目标。

金鑾新年美食節

推廣棕油好處

黄基全（右四起）、黄思汉、 
朱丽诗及黄小真颁发奖品给年味菜 
烹饪比赛得奖者后合影。

.金銮区州议员服务中心、梳邦 

再也市议会第10区居委会和马 

来西亚棕油协会（MP0C )联办的“金銮

评审团为金奏年味菜评分。左起为黄小真、朱丽诗、黄基全及 
黄思汉。

年味菜农历新年美食节”活动也进行年 

味菜烹饪比赛、棕油讲座会及儿童填色比 

赛，吸弓丨许多居民参与。

黄思汉在活动上致词指出，举办此活 

动的主要的目的是向国人推广国产棕油，

至今仍有许多国人不晓得棕油的好处。

他表示，棕油是最主要的出口产品， 

我国去年的棕油及棕油业产品出口额高达 

675亿令吉，对我国经济相当重要。

其他出席者包括公正党梳邦区国会议 

员黄基全、原产业部长郭素沁政治秘书朱 

丽诗、梳邦再也市议员黄小真和叶国荣。

黄思汉吁登记回乡计划

黄思汉表示，蒲种是游子城，许多游子在新 

春期间都会回乡过年，因此他提醒居民向当地警 

局登记H乡计划，让警方知道他们在这段时间不 

在家，以加派警力巡逻，防止爆窃案发生。

他也说，最近几年新春期间的治安问题还算 

受到控制，罪案率没有特别高，反而平时所接获 

的投诉比新春期间多

他指出，上个月的清晨，蒲种山庄巴刹发生 

民众被砍伤手部的劫案，-名男顾客前往巴刹买 

菜时被窃匪砍伤。

他表示，警方在佳节前夕也提高警惕，会在 

人潮聚集的地点加强巡逻，匪徒会趁人潮多时下 黄思汉（左二）等人也动手尝试做年饼炸芽菇。左一

手，居民也要提防劫案发生。 为叶丽诗；左三起为黄基全及黄小真&
嘉宾在“金卷年味菜农历新年美食节”活动上与出席者合影。
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歐陽捍華管委會主席影響力大

E生港务局主席兼史里肯邦安 

州议员欧阳捍华表示，管委 

会主席在新村的角色比国州议员更重 

要，有更大的影响力，因此希望主席 

们扮演好在新村的角色。^

他指出，管委会主席、管委会， 

甚至是新村协调官是政府的前线人 

员，联邦政府及州政府推出好的政策 

需要他们去宣传，向村民解释政府的

政策。

“联邦政府的任何政策都会影响 

雪州政府，当人民对政府的政策有意 

见，村长要跟人民同在，但也要跳出 

来解释，解说政府的替代方案，这是 

村长们所应该扮演的角色。”

他说，村长对新村的未来发展要 

有愿景，如今有了州政府和联邦政府 

的拨款，相信在双方的配合下，能做

得比之前更好，为新村带来新气象:、 

其他出席者包括雪邦及瓜冷县新 

村协调官林立选、沙白县新村协调官 

谢享存、鹅唛县新村协调官潘佩玲、 

乌雪县新村协调官傅慧芳、八打灵及 

巴生县新村协调官张绍栋、乌冷县新 
村协调官李军宏、瓜雪县新村协调官 

卫骅裕、乌雪县新村发展官刘玥玲、 

八打灵及巴生县新村发展官谢双顺及 

乌冷岳新村发展官黄炳渝。

黄思汉（前排右九起）与欧阳捍华及雪州所有村长在团圆饭上合影„

黃思漢：發掘特色

讓时長成
(八打灵再也12日讯）掌管雪州地 

方政府、公共交通及新村发展事务的行 

政议员黄思汉希望能改变雪州77个新村 

管委会主席（村长）扮演的角色，并把 

他们提升为新村的代言人。

他表示，新村管委会主席不只是协助村 

民解决民生投诉或签署文件，应发掘新村的 

特色，成为自己新村的代言人。

“我发现新村有难能可贵的人情味，这 

是城市所缺乏的，更是新村的强点，而新村 

的产品无需华丽包装，外地人反而喜欢新村 

的原汁原味。”

他希望所有管委会主席起挑战这项任 

务，并将在今年举办村长培训营，让他们学 

习更多新事物。

黄思汉（左五）与一众新村协调官及新村发展官捞生，左起为张绍 

栋、谢双顺、李军宏及潘佩玲，右起为刘玥玲、黄炳渝、傅慧芳、谢享存 

及王弊裕。

制度化处理拨款

他日前出席“雪州新村管委会团圆饭” 

上致词表示，由于部分管委会主席迟提交申 

请拨款，所以雪州新村发展事务委员会在去 
年拨出425万令吉款项，占拨款的85%，他对 

此不满，并认为至少应达到发放95%拨款， 

因此今年将作出改善，以制度化方式处理拨 

款

他说，村长在去年都有申请提升基设 

及活动庆典拨款，大部分的基设工程在去年 

杪前已完成，但仍有些迟提交或申请程序繁 

琐，以致有小部分的拨款来不及发放出去。

“因此，从去年12月底已开始收集今年

度的拨款申请，年初开始处理，并 

将在年中完成；剩余的拨款则将在 

年中开放第二次申请，以在年杪之 

前完成这些工程。”

他指出，大部分新村都会举办 

两项大型节日庆典，分别是农历新 

年及中秋节，因此将制度化拨款， 

特别拨出1 〇万令吉给农历新年活 

动，供所有新村提出申请。

他说，不论什么形式的庆典， 

人数达500人则可申请5000令吉拨 

款，300至500人之间可申请2000令 

吉拨款，300人以下则是1000令吉拨

款，并可直接向州政府申请拨款。

“管委会主席也可向当地国州 

议员申请更多拨款，或是运用他们 

本身的拨款。”

他发现，有些村长没有善用拨 

款，如果村长在今年不用拨款，可 

能会把拨款“转移”到其他更需要 

拨款的新村。

他也说，今年是他第二年与 

所有村长一同吃团圆饭，他已到访 
90%的雪州新村，让他这个城市人 

觉得新村的不 '样，而这正是城市 

人所向往的生活。
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(安邦1 2日 

讯）行动党莲花苑巴 

刹支部主办“施赠贫 

老”活动，并派发由 
善心人士赞助的15 0 

份福袋给莲花苑一带 

的单亲妈妈及乐龄人 

士。

这场活动今曰 

在太子园公园展开， 

并获行动党班登区妇 

女组、太子园居民协 

会及莲花苑人民福利 

社联办，活动现场也 

有舞狮表演及播放新 

春歌曲，让受惠者与 

当地居民提前迎接农 

历新年的到来。

受惠者在“施赠贫老”活动上领取福袋后，与众嘉宾合影。前 

排左五为张菲倩；后排右二起为张瑞莲、石益、林福安、叶国祥、 

陈志煌及伍天才。

张菲倩（左起）及叶国祥移交福袋 

给受惠者，为他们献上爱心及温暖e

陳志煌：1個月内策劃活動
k动党莲花苑巴刹支部主席陈志煌在活动上指 

出，莲花苑一带有不少单亲家庭、孤苦伶仃的

乐龄人士，因此该支部在去年杪•拿到获准成立的信函 

后，便在短短一个月内策划这项“施赠贫老”活动，把爱 

心送给150个有需要的家庭。

他说，受惠者所领取的爱心福袋中，包含米、油及盐 

等的生活必需品，以及他们亲自准备的年饼。

張菲倩：行動黨不是“靜靜黨”
►州行动党宣传秘书张菲倩指出，蒲种一间 

中学近期发生新春装饰遭到拆下的事件， 

惟希盟领袖如副首相旺阿兹莎及财政部长林冠英等人 

翌日即到该校，协助重新挂上灯笼。

“由此可见，希盟政府与2018及2019年时不-- 

样；而行动党在2020年也不再是各界所指的‘静静 

党，„ ”

她不忘呼吁大众下载电子钱包，以领取政府 
提供予符合资格者的人民电子钱包现金（e-Tunai 

Rakyat ) 30令吉。

她希望雪州政府能继续推动多项惠民政策，并 

期望州政府能够重新启动已遭调整的雪州免费水供措 

施，让雪州子民享有更多福利。

在场者尚有行动党安邦新村支部主席叶国祥、爱 

心公会副主席石益、莲花苑人民福利社主席张瑞莲、 

“施赠贫老”筹委会顾问林福安及太子园居民协会副 

主席伍天才。
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